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§ 155 
 

Tillkännagivande 

Tillkännagivande av dagens sammanträde har varit anslaget på kommunens 
digitala anslagstavla och infört i DanderydsAktuellt. Kallelsen har tillställts 
samtliga fullmäktigeledamöter och ersättare inom föreskriven tid och 
publicerats på kommunens hemsida. Sammanträdet förklaras därför i laga 
ordning tillkännagivet. 
__________ 
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§ 156 
 

Interpellation till tekniska nämndens ordförande 
angående hanteringen av renoveringen av 
Samsövikens brygga i Djursholm 

Ärende 
Kristin Eriksson (C) ställde vid kommunfullmäktiges sammanträde den 14 
oktober 2024 (§ 133) en interpellation till tekniska nämndens ordförande 
angående hanteringen av renoveringen av Samsövikens brygga i Djursholm. 
Tekniska nämndens ordförande Robert Nibelius (M) har till dagens 
sammanträde besvarat frågan skriftligt. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig Kristin Eriksson (C), Robert Nibelius (M), 
Carolin Robson (MP), Christian Ljungdahl (C), Karl-Johan Nybell (C), 
Anders Bergstrand (M), Christer Lidgard (C) och Olle Johansson (S). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska notera att överläggningen är avslutad och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar att överläggningen är avslutad. 
__________ 
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§ 157 KS 2024/0342 
 

Delårsrapport per augusti 2024 för Danderyds kommun 
och redovisning av åtgärdsplan för tekniska nämnden 

Ärende 
Enligt 13 kap. 1 § lagen om kommunal bokföring och redovisning (LKBR) 
ska minst en delårsrapport för verksamheten och ekonomin från 
räkenskapsårets början upprättas under räkenskapsåret. Minst en rapport ska 
enligt samma paragraf omfatta en period om minst hälften och högst två 
tredjedelar av räkenskapsåret. I 13 kap. 2 § LKBR anges att en delårsrapport 
ska innehålla en resultaträkning, en balansräkning och en förenklad 
förvaltningsberättelse. Delårsrapporten ska enligt 11 kap. 16 § andra stycket 
kommunallagen överlämnas till fullmäktige och revisorer inom två månader 
efter delårsperiodens slut. 
Danderyds kommuns delårsrapport omfattar januari till augusti 2024 och 
innehåller resultaträkning, balansräkning, förvaltningsberättelse samt 
uppföljning och årsprognos av ekonomi och mål. 
Prognosen för årets resultat är ett överskott om 57,5 miljoner kronor, vilket 
är en positiv avvikelse jämfört med budget om 60,3 miljoner kronor. 
Prognosen för resultat enligt balanskravet är ett överskott om 50,3 miljoner 
kronor, vilket är en positiv avvikelse jämfört med budget om 53,1 miljoner 
kronor. Skillnaden mellan prognosen för årets resultat och resultat enligt 
balanskravet förklaras med realisationsvinster från kommunens externa 
medelsförvaltning. Balanskravet är kommunallagens regelverk för krav på 
ekonomisk balans mellan intäkter och kostnader. Om kostnaderna är större 
än intäkterna ett enskilt räkenskapsår uppstår ett underskott som ska 
återställas inom de tre påföljande åren. 
De största positiva avvikelserna jämfört med budget prognostiseras för 
nämnderna med 55,4 miljoner kronor, internränta 19,8 miljoner kronor och 
markåtkomstbidrag för naturreservatet Rinkebyskogen 16,2 miljoner kronor. 
De största negativa avvikelserna jämfört med budget prognostiseras för 
pensioner 18,8 miljoner kronor, modulbostäder som skänks till Ukraina 14,8 
miljoner kronor, och för finansnetto 8,0 miljoner kronor. 
Enligt kommunallagen ska en kommun ha en god ekonomisk hushållning, 
vilket innebär ekonomisk balans på kort och lång sikt. Bedömningen görs 
genom att följa upp kommunens nämndmål och kommunens fem finansiella 
mål inklusive balanskravsutredningen enligt kommunallagen. 
Danderyds kommun prognostiserar att uppfylla majoriteten av kommunens 
mål och alla finansiella mål. Sammantaget innebär det att kommunen 
bedöms uppfylla kravet på god ekonomisk hushållning och ekonomisk 
ställning.  
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Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige lägger delårsrapporten till handlingarna. 

Yrkanden 
Johanna Hornberger (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Kristin 
Eriksson (C) biträder Johanna Hornbergers (M) yrkande. 
Siv Sahlström yrkar tillägg att kommunfullmäktige ska uppdra åt 
kommunstyrelsen att utreda behovet av att göra en åtgärdsplan med tydliga 
beskrivningar av de insatser som tekniska nämnden har vidtagit samt avser 
att vidta för att komma tillrätta med problemen. Kristin Eriksson (C), Jenny 
Åkervall (S), Carolin Robson (MP) och Karl-Johan Nybell (C) biträder Siv 
Sahlströms (C) yrkande. 
Johanna Hornberger (M) yrkar avslag på Siv Sahlströms (C) yrkande. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 
Därefter ställer han proposition på Siv Sahlströms (C) tilläggsyrkande och 
finner att kommunfullmäktige avslagit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige lägger delårsrapporten till handlingarna. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. 
Samtliga ledamöter för S enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. 
__________ 
Expedieras 
Revisorerna 
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§ 158 KS 2024/0021 
 

Budget 2025 och plan 2026–2027 

Ärende 
Med föreliggande ärende lämnar kommunstyrelsen förslag till budget för 
2025 och plan för 2026–2027. 
Därutöver har kommunfullmäktiges presidium, med stöd av 11 kapitlet 8 § 
kommunallagen, föreslagit att det för revisionen fastställs ett driftsanslag 
om 1,7 miljoner kronor och investeringsanslag om 0,0 miljoner kronor. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige fastställer kommunens mål och respektive nämnds 
mål i enlighet med avsnittet ”Mål 2025” i Budget 2025 och plan för 2026–
2027”. 
2. Kommunfullmäktige fastställer de finansiella indikatorerna för 2025 till 0 
procent för resultat enligt balanskrav, 50 procent för soliditet, 35 procent för 
soliditet inklusive pensionsåtaganden, 35 procent för självinvesteringsgrad 
av nettoinvesteringar och 20 000 kronor per invånare för långfristiga 
skulder. 
3. Kommunfullmäktige anvisar kommunstyrelsen driftsanslag om 158,6 
miljoner kronor och investeringsanslag om 10,0 miljoner kronor. 
4. Kommunfullmäktige anvisar valnämnden driftsanslag om 0,4 miljoner 
kronor och investeringsanslag om 0,0 miljoner kronor. 
5. Kommunfullmäktige anvisar överförmyndarnämnden driftsanslag om 3,2 
miljoner kronor och investeringsanslag om 0,0 miljoner kronor. 
6. Kommunfullmäktige anvisar miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
driftsanslag om 31,0 miljoner kronor och investeringsanslag om 0,9 
miljoner kronor. 
7. Kommunfullmäktige anvisar kultur- och fritidsnämnden driftsanslag om 
123,5 miljoner kronor och investeringsanslag om 22,5 miljoner kronor.  
8. Kommunfullmäktige fastställer avgifter inom kultur- och fritidsnämndens 
verksamhetsområden 2025 enligt handling: Avgifter inom kultur- och 
fritidsnämndens verksamhetsområden 2025. 
9. Kommunfullmäktige fastställer planhyror för inom- och utomhusidrott 
2025 enligt handling: Planhyror inom- och utomhusidrott 2025. 
10. Kommunfullmäktige anvisar tekniska nämnden driftsanslag om 187,8 
miljoner kronor och investeringsanslag om 529,8 miljoner kronor. 
11. Kommunfullmäktige anvisar tekniska nämnden investeringsanslag för 
VA-verksamheten med 98,0 miljoner kronor samt för avfallsverksamheten 
med 1,1 miljoner kronor. 
12. Kommunfullmäktige godkänner tekniska nämndens förslag om en 
höjning av vatten- och avloppstaxan med 20 procent. 
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13. Kommunfullmäktige godkänner tekniska nämndens förslag om en 
höjning av avfallstaxan med 11 procent. 
14. Kommunfullmäktige anvisar utbildningsnämnden driftsanslag om 
1008,6 miljoner kronor och investeringsanslag om 3,0 miljoner kronor. 
15. Kommunfullmäktige fastställer uppräkning av bidragsbelopp (peng) för 
pedagogisk omsorg och förskola med genomsnitt 7,3 procent, förskoleklass 
och grundskola med i genomsnitt 6,6 procent, fritidshem 5,6 procent, och 
genomsnitt för gymnasiet med 2,8 procent. 
16. Kommunfullmäktige fastställer ersättningsnivåer (peng) enligt handling: 
Ersättningsnivåer till anordnare av verksamhet inom förskola, pedagogisk 
omsorg, förskoleklass, grundskola, fritidshem och anpassad grundskola 
2025. 
17. Kommunfullmäktige fastställer uppräkning för programpriser och 
strukturtillägg för gymnasiet 2025 enligt handling: Förslag till uppräkning 
av programpriser och strukturtillägg inom gymnasieskolan för 2025. 
18. Kommunfullmäktige fastställer ersättningsnivåer (peng) för gymnasiet 
2025 enligt handling: Prislista för gymnasieskolan i Stockholmsregionen 
2025. 
19. Kommunfullmäktige anvisar socialnämnden driftsanslag om 801,8 
miljoner kronor och investeringsanslag om 11,0 miljoner kronor. 
20. Kommunfullmäktige fastställer en höjning av hemtjänstcheck med 2 
procent 2025.  
21. Kommunfullmäktige fastställer en höjning av omsorgspengen till 
omsorgboenden och LSS boenden med 4 procent 2025. 
22. Kommunfullmäktige fastställer en höjning av lokalschablonen med 15 
procent 2025. 
23. Kommunfullmäktige fastställer avgifter inom socialnämndens 
ansvarsområden 2025 enligt handling: Avgifter inom socialnämndens 
ansvarsområden år 2025. 
24. Kommunfullmäktige fastställer att verksamhetens nettokostnad 
budgeteras uppgå till 2 284,7 miljoner kronor 2025 och finansieras med 
skatteintäkter (netto). 
25. Kommunfullmäktige fastställer att skatteintäkter (netto) budgeteras 
uppgå till 2 331,4 miljoner kronor 2025. 
26. Kommunfullmäktige fastställer att finansnettot budgeteras uppgå till en 
kostnad av 38,0 miljoner kronor 2025. 
27. Kommunfullmäktige fastställer att årets resultat budgeteras till 8,7 
miljoner kronor 2025. 
28. Kommunfullmäktige fastställer att årets resultat efter justering enligt 
balanskrav budgeteras till 8,7 miljoner kronor 2025. 
29. Kommunfullmäktige fastställer kommunalskatten till 18:25 per 
skattekrona för 2025.    
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30. Kommunfullmäktige fastställer att investeringar budgeteras till 791,3 
miljoner kronor 2025. 

Kommunfullmäktiges presidiums förslag till beslut 
31. Kommunfullmäktige anvisar revision driftsanslag om 1,7 miljoner 
kronor och investeringsanslag om 0,0 miljoner kronor. 

Allmänpolitisk debatt 
Kommunfullmäktige håller en allmänpolitisk debatt. Inledningsanföranden 
hålls av gruppledarna Christian Hoas (M), Siv Sahlström (C), Annika Linde 
(L), Jenny Åkervall (S), Sara Degrér (KD), Deniz Norgren (SD) och Carolin 
Robson (MP). Under den allmänpolitiska debatten yttrar sig även Erika 
Svanström (KD), Carina Erlandsson (M), Kristin Eriksson (C), Christian 
Ljungdahl (C), Robert Nibelius (M), Carl Gustav Pfeiffer (M), Erik 
Hafström (M), Anders Bergstrand (M), Johan Gröndal (M), Fredrik Näslund 
(M), Catrin Tidström (M), Anette Jellve (S), Karl Stenqvist (S), Hedvig 
Landahl Enquist (S), Fredrik Pallin (L), Bo Lagercrantz (SD), Olle 
Johansson (S), Desirée Lindqvist (L), Birgitta Lindgren (L), Erik Lunell 
(M), Christina Strenger-Böös (C), Ulla Hurtig Nielsen (M) och Christer 
Lidgard (C). 

Överförmyndarnämnden (punkt 5) 
Yrkanden 
Christian Hoas (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Revisionen (punkt 31) 
Yrkanden 
Carolin Robson yrkar i enlighet med bilaga D. 
Johanna Hornberger (M) yrkar bifall till kommunfullmäktiges presidiums 
förslag. Siv Sahlström (C) biträder Johanna Hornbergers (M) yrkande. 
Johanna Hornberger (M) yrkar avslag på Carolin Robsons (MP) yrkande. 
Deniz Norgren (SD) yrkar i enlighet med bilaga C. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på 
kommunfullmäktiges presidiums förslag, Deniz Norgrens (SD) yrkande och 
Carolin Robsons (MP) yrkande och finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunfullmäktiges presidiums förslag. 
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Reservationer 
Samtliga ledamöter för SD enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Deniz Norgrens (SD) yrkande. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Carolin Robsons (MP) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 

Kommunens mål, kommunstyrelsen och valnämnden (punkt  
1–4) 
Yrkanden 
Johanna Hornberger (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Birgitta 
Lindgren (L), Sara Degrér (KD), Christian Hoas (M) och Ulla Hurtig 
Nielsen (M) biträder Johanna Hornbergers (M) yrkande. 
Kristin Eriksson (C) yrkar i enlighet med bilaga A.  
Jenny Åkervall (S) yrkar i enlighet med bilaga B. Olle Johansson (S) 
biträder Jenny Åkervalls (S) yrkande. 
Deniz Norgren (SD) yrkar i enlighet med bilaga C. 
Carolin Robson (MP) yrkar i enlighet med bilaga D. Ruby Rosén (MP) 
biträder Carolin Robsons (MP) yrkande. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Elvy Svennerstål (L), Christian 
Ljungdahl (C), Annika Linde (L), Siv Sahlström (C), Karsten Inde (S), 
Claës Breitholtz (M), Fredrik Pallin (L), Christer Lidgard (C) och Anders 
Bergstrand (M). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag, Kristin Erikssons (C) yrkande, Jenny Åkervalls (S) yrkande, Deniz 
Norgrens (SD) yrkande och Carolin Robsons (MP) yrkande och finner att 
kommunfullmäktige bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Kristin Erikssons (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Jenny Åkervalls (S) yrkande. 
Samtliga ledamöter för SD enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Deniz Norgrens (SD) yrkande. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Carolin Robsons (MP) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
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Kultur- och fritidsnämnden (punkt 7–9)  
Yrkanden 
Carl Gustav Pfeiffer (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag med 
följande ändring: i bilaga ”Avgifter inom kultur- och fritidsnämndens 
verksamhetsområde 2025” ändras ”Årskort vuxen fr.o.m. 18 år (vardagar 
7:00-15:00)” till ”Årskort vuxen fr.o.m. 18 år (vardagar innan kl 15:00).” 
Desirée Lindqvist (L) biträder Carl Gustav Pfeiffers (M) yrkande. 
Karsten Inde (S) yrkar i enlighet med bilaga B. 
Carolin Robson (MP) yrkar i enlighet med bilaga D. 
Deniz Norgren (SD) yrkar i enlighet med bilaga C. 
Siv Sahlström (C) och Kristin Eriksson (C) biträder Karsten Indes (S) 
yrkande i de delar som avser att gå mot nolltaxor för plan- och hallhyror för 
kommunens föreningar och halvering av taxan i kulturskola samt gratis 
instrumenthyra. 

Överläggning 
Gunilla Bellman (KD) yttrar sig i egenskap av ordförande för kultur- och 
fritidsnämnden. 
Under överläggningen yttrar sig även Christer Lidgard (C), Jenny Åkervall 
(S) Johanna Hornberger (M) och Eva Lindman Marko (C).

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på Carl Gustav 
Pfeiffers (M) yrkande, Karsten Indes (S) yrkande, Deniz Norgrens (SD) 
yrkande och Carolin Robsons (MP) yrkande och finner att 
kommunfullmäktige bifallit Carl Gustav Pfeiffers (M) yrkande. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
Samtliga ledamöter för S enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Karsten Indes (S) yrkande. 
Samtliga ledamöter för SD enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Deniz Norgrens (SD) yrkande. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån 
för Carolin Robsons (MP) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i 
bilaga. 
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Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
Yrkanden 
Claës Breitholtz (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Fredrik 
Pallin (L), Kristin Eriksson (C), Jenny Åkervall (S), Sara Degrér (KD), Elvy 
Svennerstål (L) och Siv Sahlström (C) biträder Claës Breitholtz (M) 
yrkande. 
Carolin Robson (MP) yrkar i enlighet med bilaga D. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Carolin Robsons (MP) yrkande och finner att 
kommunfullmäktige bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Carolin Robsons (MP) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 

Socialnämnden (punkt 19–23)  
Yrkanden 
Birgitta Lindgren (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Bigitta 
Sundman (M), Eva Lindman Marko (C), Gunnar Liljegren (KD), Catrin 
Tidström (M), Christian Ljungdahl (C), och Inger Fabian (C) biträder 
Birgitta Lindgrens (L) yrkande. 
Anette Jellve (S) yrkar i enlighet med bilaga B. 
Deniz Norgren (SD) yrkar i enlighet med bilaga C. 
Carolin Robson (MP) yrkar i enlighet med bilaga D. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Kristin Eriksson (C) och Christina 
Strenger-Böös (C). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag, Anette Jellves (S) yrkande, Deniz Norgrens (SD) yrkande och 
Carolin Robsons (MP) yrkande och finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för S enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Anette Jellves (S) yrkande. 
Samtliga ledamöter för SD enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Deniz Norgrens (SD) yrkande. 



Sammanträdesprotokoll 14 (34) 
Sammanträdesdatum 
2024-11-11 
2024-11-14 

Kommunfullmäktige 

Digitalt justerat   Utdragsbestyrkande…………………………………… …………… 

Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Carolin Robsons (MP) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 

Utbildningsnämnden (punkt 14–18) 
Yrkanden 
Ulla Hurtig Nielsen (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Annika 
Linde (L), Patrik Nimmerstam (C), Sara Degrér (KD), Emma Wicksell (M) 
och Erik Lunell (M) biträder Ulla Hurtig Nielsens (M) yrkande. 
Hedvig Landahl Enquist (S) yrkar i enlighet med bilaga B. 
Vladyslav Tumachov (SD) yrkar i enlighet med bilaga C. 
Ruby Rosén (MP) yrkar i enlighet med bilaga D. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Carolin Robson (MP) och Olle 
Johansson (S). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag, Hedvig Landahl Enquists (S) yrkande, Vladyslav Tumachovs (SD) 
yrkande och Ruby Roséns (MP) yrkande och finner att kommunfullmäktige 
bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för S enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Hedvig Landahl Enquists (S) yrkande. 
Samtliga ledamöter för SD enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Vladyslav Tumachovs (SD) yrkande. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Ruby Roséns (MP) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 

Tekniska nämnden (punkt 10–13)  
Yrkanden 
Robert Nibelius (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Rolf 
Lundgren (L), Gunnar Liljegren (KD), Fredrik Näslund (M) biträder Robert 
Nibelius (M) yrkande. 
Karl-Johan Nybell (C) yrkar i enlighet med bilaga A. Christer Lidgard (C), 
Kristin Eriksson (C) och Siv Sahlström (C) biträder Karl-Johan Nybells (C) 
yrkande. 
Olle Johansson (S) yrkar i enlighet med bilaga B. 
Deniz Norgren (SD) yrkar i enlighet med bilaga C. 
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Kjell Rosén (MP) yrkar i enlighet med bilaga D. Carolin Robson (MP) 
biträder Kjell Roséns (MP) yrkande.  

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Christian Ljungdahl (C), Anders 
Bergstrand (M) och Carolin Robson (MP). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag, Karl-Johan Nybells (C) yrkande, Olle Johanssons (S) yrkande, 
Deniz Norgrens (SD) yrkande och Kjell Roséns (MP) yrkande och finner att 
kommunfullmäktige bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Karl-Johan Nybells (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
Samtliga ledamöter för S enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Olle Johanssons (S) yrkande. 
Samtliga ledamöter för SD enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Deniz Norgrens (SD) yrkande. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Kjell Roséns (MP) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 

Finansiering (punkt 24–30) 
Yrkanden 
Siv Sahlström (C) yrkar i enlighet med bilaga A. 
Jenny Åkervall (S) yrkar i enlighet med bilaga B. 
Deniz Norgren (SD) yrkar i enlighet med bilaga C. 
Carolin Robson (MP) yrkar i enlighet med bilaga D. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag, Siv Sahlströms (C) yrkande, Jenny Åkervalls (S) yrkande, Deniz 
Norgrens (SD) yrkande och Carolin Robsons (MP) yrkande och finner att 
kommunfullmäktige bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Votering 
Votering begärs avseende punkt 29, ”Kommunfullmäktige fastställer 
kommunalskatten till 18:25 per skattekrona för 2025”. 
Kommunstyrelsens förslag utses till huvudförslag. 
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Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska utse Siv Sahlström (C) yrkande, Jenny Åkervalls 
(S) yrkande, Deniz Norgrens (SD) yrkande och Carolin Robsons (MP)
yrkande till motförslag och finner att kommunfullmäktige utsett Siv
Sahlströms (C) yrkande till motförslag.
Följande voteringsordning godkänns: JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag och NEJ för bifall till Siv Sahlströms (C) yrkande. 
Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag med 28 JA-röster mot 12 NEJ-röster. 9 ledamöter 
avstår från att rösta. 
Omröstningslista bifogas. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
Samtliga ledamöter för S enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Jenny Åkervalls (S) yrkande. 
Samtliga ledamöter för SD enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Deniz Norgrens (SD) yrkande. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Carolin Robsons (MP) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer kommunens mål och respektive nämnds
mål i enlighet med avsnittet ”Mål 2025” i Budget 2025 och plan för 2026–
2027”.
2. Kommunfullmäktige fastställer de finansiella indikatorerna för 2025 till 0
procent för resultat enligt balanskrav, 50 procent för soliditet, 35 procent för
soliditet inklusive pensionsåtaganden, 35 procent för självinvesteringsgrad
av nettoinvesteringar och 20 000 kronor per invånare för långfristiga
skulder.
3. Kommunfullmäktige anvisar kommunstyrelsen driftsanslag om 158,6
miljoner kronor och investeringsanslag om 10,0 miljoner kronor.
4. Kommunfullmäktige anvisar valnämnden driftsanslag om 0,4 miljoner
kronor och investeringsanslag om 0,0 miljoner kronor.
5. Kommunfullmäktige anvisar överförmyndarnämnden driftsanslag om 3,2
miljoner kronor och investeringsanslag om 0,0 miljoner kronor.
6. Kommunfullmäktige anvisar miljö- och stadsbyggnadsnämnden
driftsanslag om 31,0 miljoner kronor och investeringsanslag om 0,9
miljoner kronor.
7. Kommunfullmäktige anvisar kultur- och fritidsnämnden driftsanslag om
123,5 miljoner kronor och investeringsanslag om 22,5 miljoner kronor.
8. Kommunfullmäktige fastställer avgifter inom kultur- och fritidsnämndens
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verksamhetsområden 2025 enligt handling: Avgifter inom kultur- och 
fritidsnämndens verksamhetsområden 2025. 
9. Kommunfullmäktige fastställer planhyror för inom- och utomhusidrott
2025 enligt handling: Planhyror inom- och utomhusidrott 2025.
10. Kommunfullmäktige anvisar tekniska nämnden driftsanslag om 187,8
miljoner kronor och investeringsanslag om 529,8 miljoner kronor.
11. Kommunfullmäktige anvisar tekniska nämnden investeringsanslag för
VA-verksamheten med 98,0 miljoner kronor samt för avfallsverksamheten
med 1,1 miljoner kronor.
12. Kommunfullmäktige godkänner tekniska nämndens förslag om en
höjning av vatten- och avloppstaxan med 20 procent.
13. Kommunfullmäktige godkänner tekniska nämndens förslag om en
höjning av avfallstaxan med 11 procent.
14. Kommunfullmäktige anvisar utbildningsnämnden driftsanslag om
1008,6 miljoner kronor och investeringsanslag om 3,0 miljoner kronor.
15. Kommunfullmäktige fastställer uppräkning av bidragsbelopp (peng) för
pedagogisk omsorg och förskola med genomsnitt 7,3 procent, förskoleklass
och grundskola med i genomsnitt 6,6 procent, fritidshem 5,6 procent, och
genomsnitt för gymnasiet med 2,8 procent.
16. Kommunfullmäktige fastställer ersättningsnivåer (peng) enligt handling:
Ersättningsnivåer till anordnare av verksamhet inom förskola, pedagogisk
omsorg, förskoleklass, grundskola, fritidshem och anpassad grundskola
2025.
17. Kommunfullmäktige fastställer uppräkning för programpriser och
strukturtillägg för gymnasiet 2025 enligt handling: Förslag till uppräkning
av programpriser och strukturtillägg inom gymnasieskolan för 2025.
18. Kommunfullmäktige fastställer ersättningsnivåer (peng) för gymnasiet
2025 enligt handling: Prislista för gymnasieskolan i Stockholmsregionen
2025.
19. Kommunfullmäktige anvisar socialnämnden driftsanslag om 801,8
miljoner kronor och investeringsanslag om 11,0 miljoner kronor.
20. Kommunfullmäktige fastställer en höjning av hemtjänstcheck med 2
procent 2025.
21. Kommunfullmäktige fastställer en höjning av omsorgspengen till
omsorgboenden och LSS boenden med 4 procent 2025.
22. Kommunfullmäktige fastställer en höjning av lokalschablonen med 15
procent 2025.
23. Kommunfullmäktige fastställer avgifter inom socialnämndens
ansvarsområden 2025 enligt handling: Avgifter inom socialnämndens
ansvarsområden år 2025.
24. Kommunfullmäktige fastställer att verksamhetens nettokostnad
budgeteras uppgå till 2 284,7 miljoner kronor 2025 och finansieras med
skatteintäkter (netto).
25. Kommunfullmäktige fastställer att skatteintäkter (netto) budgeteras
uppgå till 2 331,4 miljoner kronor 2025.
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26. Kommunfullmäktige fastställer att finansnettot budgeteras uppgå till en 
kostnad av 38,0 miljoner kronor 2025. 
27. Kommunfullmäktige fastställer att årets resultat budgeteras till 8,7 
miljoner kronor 2025. 
28. Kommunfullmäktige fastställer att årets resultat efter justering enligt 
balanskrav budgeteras till 8,7 miljoner kronor 2025. 
29. Kommunfullmäktige fastställer kommunalskatten till 18:25 per 
skattekrona för 2025.    
30. Kommunfullmäktige fastställer att investeringar budgeteras till 791,3 
miljoner kronor 2025. 
31. Kommunfullmäktige anvisar revision driftsanslag om 1,7 miljoner 
kronor och investeringsanslag om 0,0 miljoner kronor. 
__________ 
Expedieras 
Samtliga nämnder 
  



Propositionsordning

Rösta JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag. Rösta NEJ för bifall till Siv 
Sahlströms (C) yrkande.

Punkt 29, Fastställande av kommunalskatt
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S-budget för Danderyds kommun år 2025 (Barnens budget)

Socialdemokraternas budgetförslag i korthet 
Finansiering i korthet 

- Socialdemokraterna satsar 45Mkr kronor mer än ordförandeförslaget på kommunens
kärnverksamheter.

o Detta genom att resultatmålet 2025 sätts till +1.2Mkr jämfört med majoritetens
förslag om +8.7Mkr (7.5Mkr)

o Skattesatsen ökas med 20 öre för 2025, till 18.45kr istället för majoritetens
förslag om 18.25kr (35Mkr)

o Minskad konsultinhyrning, effektivisering av kommunens
centraladministration inklusive förvaltningarna. (2.5Mkr)

- Vi Socialdemokrater anser inte att 2025 är året då kommunen bör ha fokus på
överskott eller besparingar i verksamheterna för unga och äldre. Snarare tvärtom med
tanke på situationen inom skola och förskola och måendet bland kommunens unga.

Satsningar i korthet 
- Socialdemokraterna satsar 30Mkr mer än majoriteten på skola och förskola för

utveckling av kvaliteten och för att undvika ytterligare nedskärningar.
- Vi vill tillföra Kultur- och fritidsnämnden ytterligare 5.5Mkr för en mer rättvis,

meningsfull och drogfri fritid för alla Danderyds unga.
- Socialdemokraterna stärker socialförvaltningen med ytterligare 6.5Mkr främst till

gagn för våra äldre.
- Generellt innebär Socialdemokraternas budgetförslag ett större fokus på mer resurser

till verksamheter som berör barn, unga och äldre än majoritetens.
- Socialdemokraterna ser stora behov av fler investeringar och reinvestering i våra

fastigheter och anläggningar samt att säkerställa att fastigheterna behålls i kommunal
ägo och vi ökar därför investeringstakten 2025-27 jämfört med majoriteten.

Socialdemokraterna yrkar bifall till Kommunstyrelsens ordförandes 
förslag till budget 2025 med följande ändrings- respektive 
tilläggsyrkanden: 

Ändringsyrkande gällande skattesats för 2025 
Skattesatsen ökas med 20 öre för 2025 jämfört med 2024: 18.45 kr 

Ändringsyrkande gällande finansiella indikatorer för 2025 
Resultatmålet sätts till +0.2Mkr istället för +8.7Mkr 

Kommunstyrelsen – minskat anslag om 0.5Mkr (Tilläggsyrkande) 
- Ökad satsning på sommarjobb för Danderyds unga – 0.5Mkr
- Minskad användning av konsulter och inhyrningar, effektivisering av

centraladministration och förvaltningarna - -2.5Mkr

Varav nya exploateringsutskottet – extra anslag om 1.5Mkr (Tilläggsyrkande) 
- Förbereda återstart av kommunalt bostads- och fastighetsbolag Danderyd – 0.5Mkr
- Förberedande projekteringsarbete för föreslagna investeringar enligt nedan (Utöver

majoritetens avsatta medel) – 1Mkr
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Socialnämnden – extra anslag om 5.5Mkr (Tilläggsyrkande) 
- Återstart av kommunal hemtjänst i egen regi (för invånarnas valfrihet och för att säkra 

kommunens upphandlingsförmåga) – 3Mkr 
- Utvärdera och satsa på arbetet med SSPF för samverkan mellan socialtjänst, skola, 

polis och föräldrar. Vi vill inte riskera att missa en enda ungdom som ligger i 
riskzonen för t ex kriminalitet, alkohol- och drogmissbruk – 0,5Mkr   

- Riktat stöd för att hemtjänstpersonalen ska kunna ägna mer tid åt de äldre – 2.0Mkr 
 
Utbildningsnämnden – extra anslag om 30Mkr (Tilläggsyrkande) 

- Peng till grundskolan höjs för att klara pris- och löneökningar samt för att förbättra 
dagens kvalitetsnivå med nuvarande organisering och lokaliseringar – 20Mkr 

- Peng till förskola, förskoleklass, och fritidshem ökas för höjd kvalitetsnivå och för att 
möta pris- och löneökningar för budgetperioden – 10Mkr 

 
Vi vill genom tillförda medel enligt ovan dels ge skolorna och förskolorna rätt 
budgetförutsättningar givet pris- och löneökningar för budgetperioden. Dels stärka skolans 
och förskolans verksamhet, där följande prioriteras:  

o Säkerställa att skolorna kan arbeta i lugn och ro och inte jaga tilläggsanslag 
under budgetåren (Budgetar ska göras enligt försiktighetsprincipen, allt annat 
är antingen oseriöst eller ohederligt. De ska alltid göras på ”på den säkra 
sidan” enligt oss socialdemokrater. Uppräkningen med 2% enligt majoritetens 
förslag är enligt oss inte gjord enligt gängse försiktighetsprincip). 

 
o Möjliggöra att frukost kan serveras i förskolan. 
o Säkerställa så att förskolan erbjuder öppettider så att att föräldrar kan 

förvärvsarbeta. 
o Säkerställa rimliga klasstorlekar och mindre förskolegrupper. 
o Ge förutsättningar för att öka personaltäthet (Fler vuxna i skolan samt frigöra 

tid för lärare att jobba med pedagogik). 
 
Tekniska nämnden – extra anslag om 3.5Mkr (Tilläggsyrkande) 

- Stärkt löpande underhåll specifikt på våra skolor och förskolor – 2Mkr  
- Säkerställa snöröjning även vid normal vinter – 1.0Mkr 
- Trygghetsskapande åtgärder (t. ex belysning)  – 0.5Mkr 

 
Kultur- och fritidsnämnden – extra anslag om 6.5Mkr (Tilläggsyrkande) 

- Återöppnande av fritidsgården Pavven i Djursholm – 2Mkr 
- Gå mot nolltaxor för plan- och hallhyror för kommunens föreningar – 2Mkr 
- Halvering av taxan i kulturskola samt gratis instrumenthyra – 2Mkr 
- Ytterligare medel till Ungt fokus för att på allvar bryta trenden med omfattande 

alkohol- och droganvändning bland unga i Danderyd – 0.5Mkr 
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Investeringar under planeringsperioden 2025-2027 (Tilläggsyrkande) 
2025 

- Förvärva tillbaka hela Ginnungagap i kommunal ägo och utveckla projektet i egen regi  
- Förberedande projektering för den utlovade fullstora idrottshallen vid Enebybergs IP  
- Påbörja reinvestering i radhusen för äldre vid Enebyberg  

2026 
- Start av projektering för byggnation av ny läktare, servicebyggnad inklusive 

omklädningsrum och toaletter vid Danderyds Arena 
- Fortsatt skarp projektering för nytt badhus 

2027 
- Beredning för att i kommunal ägo starta byggnation av minst  

o ett nytt äldreboende/trygghetsboende  
o ett nytt korttidsboende  

- Projektering för en uppvärmd fullstor inomhusfotbollshall  
 

Investeringar ovan skapar ökade kapitalkostnader (räntekostnader) motsvarande idag 2.5% på investerat belopp samt 
ökade driftskostnader för aktuellt objekt år 2 efter aktiverad investering och driftsatt anläggning. Investeringarna 
skapar också direkta kostnader i form av förberedande planerings- och projekteringsinsatser. 
 
 
 
 
Danderyd 2024-11-11 
 
 
Jenny Åkervall, gruppledare Socialdemokraterna i Danderyd 
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Inledning 
2024 har varit ett något bättre år för den svenska ekonomin. Inflationen har stadigt minskat 
och styrräntan har delvis sänkts och väntas sänkas ytterligare. Detta har skapat ett större 
utrymme i plånböckerna för de svenska hushållen, kanske i synnerhet i en kommun som 
Danderyd där bostadspriserna och belåningsgraden är betydligt högre än genomsnittet. 

Styrräntan är idag 2,75% vilket fortfarande medför stora risker vid långsiktiga investeringar 
för kommunen. Sverigedemokraterna Danderyd menar därför att det vore oklokt av 
kommunen att prematurt genomföra stora investeringar till en hög ränta, när det mesta 
pekar på ett gynnsammare ränteläge under 2026. 

Majoriteten verkar, något oförklarligt, resonera tvärtom. Man har en mycket vidlyftig 
investeringsbudget, framför allt för tekniska nämnden. Detta sker helt utan förklaring, eller 
motivering, i majoritetens budget. Detta är anmärkningsvärt och vi ifrågasätter starkt 
bristen på underlag och information. Kommuninvånarna måste kunna förstå hur majoriteten 
resonerar när man spenderar enorma summor av kommuninvånarnas pengar.   

Sverigedemokraterna väljer att minska tekniska nämndens investeringsbudget med nästan 
110 mnkr. Det kommer inte att påverka planerade investeringar avseende välfärd och 
kärnverksamhet, som till exempel, korttidsboenden och skolor, men tvinga fram 
begränsningar på andra investeringar som ligger utanför kärnverksamheten och som kan 
skjutas på framtiden.  

Vad gäller skatteuttag så vidhåller Sverigedemokraterna sin inslagna bana och föreslår en 
skattesats om 18,15 per skattekrona även för 2025.  
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Vår vision för Danderyd 
Vår vision är att Danderyd förblir en välfungerande och välmående kommun vars grund 
bygger på trygghet, tradition och gemenskap – såväl för ung som för gammal, oavsett om 
man är uppväxt här eller inflyttad. För att lyckas måste kommuninvånarna känna 
delaktighet, samhörighet, samt ges inflytande i övergripande beslut som rör deras liv, 
vardag och framtid.  

Vi ser framför oss en kommun med valfrihet och mångfald, men ställer oss klart negativa 
till mångkultur som riskerar att minska gemenskapen och skapa parallellsamhällen.  

Danderyd är, och ska vara, självständigt, samtidigt som vi måste förstå, och ta hänsyn till, 
vår geografiska placering. Vi gränsar till Stockholm och ett antal andra stora kommuner 
vilket påverkar oss på olika sätt. Vårt läge är attraktivt med tunnelbana som på tio minuter 
tar oss in till Stockholms innerstad, en lång kustremsa mot havet samt stora grönområden 
och en villastad som även den bidrar till grönska och pollinerande insekter.  

Vi ska värna om det unika natur- och kulturarv som finns i Danderyd; vi motsätter oss därför 
vidlyftiga byggplaner för kommunen. Storskaligt byggande i Danderyd ligger inte i 
Danderydsbornas intresse och vi har inte, vad än regeringen eller företrädare för 
Stockholmsregionen hävdar, någon skyldighet att bygga bort bostadsbristen i 
Stockholmsområdet. Danderyd är redan den kommun i landet som har högst 
exploateringsgrad mot vattnet, som använder mest yta av allas Sveriges kommuner för 
bostäder och näst mest yta för alla typer av byggnationer, dvs inklusive, kontor, vägar m.m. 

Vi vill skapa ett samhälle där alla ska kunna leva ett värdigt liv oavsett förutsättningar. 
Samtidigt är det viktigt att det lönar sig att arbeta och utbilda sig. Vi motsätter oss ett 
samhälle där individen fördummas och görs beroende av staten eller kommunen; målet 
måste vara att klara sig själv. För att främja detta ser vi väldigt positivt på ökat 
medborgarinflytande och större transparens från kommunen i viktiga frågor.  

Vi menar att vikten av samhörighet och gemenskap inte får förringas, då den skapar den 
solidaritet som i sin tur ligger till grund för välfärdsstaten. Därför har stöd till föreningslivet 
en viktig roll. Demokrati, yttrandefrihet, sekularism samt sexuella minoriteters och 
handikappades lika rättigheter är självklarheter och inget som samhället någonsin får 
tumma på. Och är en förutsättning för att som förening få kommunens stöd, vare sig vi 
pratar bidrag eller lokaler.  

Vi vill ha ett jämlikt samhälle där pojkar och flickor ges samma förutsättningar, men 
motsätter oss speciella genusperspektiv och liknande läror som saknar vetenskaplig grund, 
vilka vi anser förnekar människans natur och egna val. Vi ser det som självklart att alla 
respekteras och behandlas lika oavsett sexuell läggning eller religion, men anser inte att 
positiv särbehandling bidrar till detta.  
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Vår politik A-Ö 

Bebyggelse 
Bevara Danderyd – på riktigt 
Danderyd har en till stora delar unik bebyggelsehistorik. De många, ur historiskt och 
kulturellt hänseende, värdefulla byggnader och anläggningar som finns i Danderyd måste 
bevaras för kommande generationer av Danderydsbor. Vi motsätter oss därför, av 
principiella skäl, rivningar av äldre bebyggelse. Vi vill även utöka användningen av q-
märkning, med rivningsförbud, för kulturhistoriskt värdefulla byggnader i kommunen. 

De områden som exploateras ska göras i en stil som smälter in i befintlig stadsbild och som 
motverkar segregation. 

Bygg för Danderydsbornas behov 
Det är inte exploatörer som ska bestämma vad som ska byggas i vår kommun, det är 
Danderyds invånare och deras behov som ska avgöra vad som byggs i kommunen.  

Helhetsgrepp för Centrala Danderyd. 
Vi vill se ett helhetsgrepp för Centrala Danderyd. I dagsläget sker all ny bebyggelse i 
området ad hoc, vilket riskerar att förstöra möjligheten till en heltäckande och optimal 
planering för området. Vi behöver skapa oss en bild av hur helheten kan komma att se ut i 
framtiden, till exempel med en flyttad Roslagsbana, möjligheter för tvärbanan att ansluta 
och trygga och effektiva cykelgenomfarter. Samtidigt så ska vi agera proaktivt och ligga 
före tryck från region och regering som riskerar att påtvinga Danderyd en bebyggelse vi 
inte vill ha. Vi måste aktivt skapa Centrala Danderyd efter våra förutsättningar och villkor. 

Kulturell planering 
Vi vill införa så kallad kulturell planering. En metod som vid nybyggnation tittar på ett antal 
värden i nära samarbete med kommuninvånarna och då inte minst de som direkt påverkas 
av kommande byggnadsbeslut.  

Nej till storskalig exploatering 
Trots att Danderyd är en av Sveriges mest tätbebyggda kommuner så kännetecknas den 
av att stora delar av bebyggelsen är omgiven av en grön och lummig miljö, uppbyggd 
utifrån trädgårdsstadens ideal där bebyggelsen är utformad efter naturens förutsättningar. 

Under de givna förutsättningarna anser Sverigedemokraterna att Danderyd i princip är 
färdigbebyggt. Danderyd har helt enkelt slut på mark – större byggnation kan endast ske 
genom att ta grönområden i anspråk eller omvandla villastaden till något annat. En 
omfattande och ogenomtänkt utbyggnad riskerar att förstöra Danderyds unika karaktär. All 
fortsatt utbyggnad måste ske varsamt och förtätning bör endast ske i begränsad 
omfattning. Dessutom har kommunens invånare valt att bo i Danderyd utifrån dessa 
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kvaliteter – invånare som ger en hög skattekraft, högst i Sverige. Om man fortsätter att 
nagga grönområden i kanten och stödja omvandling av villor till väsentligt större 
flerfamiljshus riskerar kommunen att skattestarka invånare lämnar kommunen. 
 

Ökat medborgarinflytande 
Kommunen ska verka för ett större medbestämmande och inflytande från medborgarna 
vid byggnation. 

Ja till: 
● Kulturell planering vid nyprojektering. 

● Utökad medborgardialog samt medborgarinflytande, särskilt i 

detaljplaneprocesser. 

● Viss förskönande exploatering och utveckling av Centrala Danderyd.   

● Rivningsförbud för kulturhistoriskt viktiga byggnader.  

Nej till: 
● Intrång i och förtätning av villastaden. 

● Mycket begränsat intrång i grönområden. 

● Storskaliga byggen.  

● Skattefinansierade bostäder åt utländska medborgare. 

● Stora hyresrättskomplex. 

● Av kommunen villkorade lägenheter till bostadssociala ändamål i de mest 

attraktiva/dyra områdena. 
 

Demokrati 
Stärk demokratin i Danderyd 
Demokrati är en viktig fråga för Sverigedemokraterna. För oss är det viktigt att 
demokratibegreppet inte görs synonymt med de egna politiska uppfattningarna utan 
primärt vilar på principerna om att beslut ska fattas enligt majoritetsprincipen.  

Det har förekommit tillfällen då Sverigedemokraterna, tillsammans med övriga 
oppositionspartier, har ifrågasatt majoritetens agerande då vi ansett att de har agerat 
odemokratiskt. Vi har bland annat ifrågasatt ett antal ordförandebeslut, till exempel 
avvecklingen av krisledningsnämnden, som vi menar har fattats utan lagstöd och 
majoritetens agerande i det polisanmälningsärende där förvaltningen tillsammans med 
kommunstyrelsens ordförande valde att polisanmäla en ersättare till kommunfullmäktige 
för grovt förtal.  
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Sverigedemokraterna har med anledning av ovannämnda händelser lämnat in två motioner 
med målet att stärka de demokratiska processerna i kommunen, bland annat med förslag 
på att tydligare reglera processen runt ordförandebeslut. Tyvärr så har motionerna inte lett 
till några konkreta resultat, trots att hela oppositionen har ställt sig bakom våra motioner. 
Vi kommer att fortsätta att driva demokratifrågor under kommande mandatperioder, så 
länge som det behövs för att ge Danderydsborna den demokrati som de förtjänar.  

 

Ekonomi 
Låg kommunalskatt 
För Sverigedemokraterna är det viktigt att aldrig ta ut mer skatt än nödvändigt. Det 
betyder inte nödvändigtvis att Danderyd ska ha lägst skatt i Sverige, det får aldrig vara ett 
självändamål, utan snarare att man ska använda pengarna så klokt som möjligt.  

För Sverigedemokraterna handlar det i grund och botten om att ha förståelse, och framför 
allt, respekt för vems pengarna är. För vi talar om Danderydsbornas pengar, som har 
tjänats ihop genom hårt arbete.  

Kan Sverigedemokraterna sänka kommunalskatten med ett enda öre, så kommer vi alltid 
att göra det. Det är en principfråga för oss, av den enkla anledningen att vi alltid måste 
komma ihåg vems pengarna är.  

Förbättrad kostnadseffektivitet 
Danderyds kommun ska ha en bra kärnverksamhet, det kommer vi aldrig att kompromissa 
med. Vi kommer aldrig att strunta i att bygga korttidsboenden, för att hålla nere skatten. 
Men vi kommer alltid vara kostnadsmedvetna och arbeta med kostnadsoptimering, även i 
goda tider. Vi menar att förtroendevalda aldrig ska öka förvaltningens kostnader utan att 
kunna motivera på detaljnivå varför det är nödvändigt eller förklara vad det ger 
kommuninvånarna i mervärde. 

Fokus på kärnverksamhet 
Kommunen ska inte hålla på med verksamheter som ligger utanför kärnverksamheten. Ett 
bra exempel på vad Danderyds kommun inte ska hålla på med är det totalt orealistiska 
projekt som majoriteten har drivit avseende exploatering av mark i samband med en 
eventuell tunnelläggning av E18. Projektet som har kostat nästan 13 mnkr bara i 
konsultkostnader drevs helt utan kontakt med sakägarna (Trafikverket) och är numera 
avskrivet.  Skattepengar ska inte gå till konsulter i orealistiska fantasiprojekt. Chansa gör 
man med sina egna pengar, inte kommuninvånarnas. Andra exempel kan vara smala 
kulturprojekt.  
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Ökad politisk styrning av budgetprocessen 
Idag har Danderyd en extremt decentraliserad budgetmodell där detaljbudgeten för 
nämndernas verksamhet bestäms av opolitiska tjänstemän. Detta sker utan insyn från de 
förtroendevalda och allmänheten. Sverigedemokraterna menar att detta inte är en bra 
styrmodell ur ett kostnadsoptimeringsperspektiv, bland annat för att det inte skapas några 
incitament för de enskilda kostnadsenheterna att spara pengar.  

Det finns även en demokratisk aspekt. Vi menar att politikerna ska bestämma hur 
skattepengar spenderas, inte tjänstemännen. Sverigedemokraterna förespråkar därför en 
mer centraliserad budgetprocess, där kommunfullmäktige sätter bruttobudgetar per 
verksamhetsområde och nämnderna sätter internbudgetarna. På det sättet håller man 
kontroll och politisk styrning av verksamheten. 

Vårda invånarnas kommunala fastigheter 
Många av kommunens fastigheter har under flera mandatperioder fått förfalla och är nu i 
så dåligt skick att det knappt lönar sig att renovera, utan det alternativ som finns är i 
många gånger rivning. Mörbybadet är till exempel i så dåligt skick att det är en tidsfråga 
innan det måste rivas, trots att den tekniska livslängden inte borde vara uppnådd på 
många år.  

En kategori av fastigheter som har drabbats hårt av bristande underhåll är de kommunala 
skolorna, vilket har påverkat många elever negativt.  

Det bristande underhållet av kommunala fastigheter kan inte beskrivas på annat sätt än 
kapitalförstöring.  

Ja till:  
● Fokus på kärnverksamhet. 

● Låg kommunalskatt. 

● Minskad kommunal förvaltning.  

● Ökat politiskt bestämmande över budgetprocessen. 
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Infrastruktur 
Infartsparkeringar 
Vi motsätter oss avgiftsbelagda infartsparkeringar. I Danderyd har många invånare relativt 
långt till våra kommunikationshubbar. Lokalbussar täcker inte hela kommunen vilket gör 
avstånden förhållandevis långa. Dessutom är det ur både ett trafik- och miljöhänseende 
positivt att attrahera pendlare till infartsparkeringarna i stället för att ta bilen hela vägen till 
arbetsplatsen eller vart man nu är på väg. 

Ja till: 
● Fortsatt utredning av tunnelläggning av E18 av Trafikverket utifrån hur man ska 

hantera ökade kapacitetsbehov. Kapacitetsbehovet är ett nationellt problem inte 

Danderyds. 

● Tunnelbana till Täby som måste gå tvärs mot väster i stället för anslutning till 

Mörby.  

● Infartsparkering för först och främst Danderydsbor.  

Nej till: 
● Ökat tryck på bussterminalen vid Danderyds sjukhus. 

● Roslagsbanan in till Stockholm City. 

● Att Roslagsbanan utvecklas till enda spårbundna kommunikation norrut. 

● Att stationer läggs ner i Danderyd 
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Invandring 
Migration – på rätt sätt 
Danderyd har en rätt stor andel människor från andra delar av världen som flyttat hit på 
egna meriter. Människor som är välutbildade, bidrar till samhället och betalar hög skatt. Det 
ser vi givetvis positivt på.  

Den påtvingade massinvandringen av asylmigranter är däremot ett problem som berör alla 
kommuner, även Danderyd. För även om Danderyd hittills har varit relativt förskonade från 
många av asylinvandringens negativa konsekvenser som syns i andra delar av Stockholm, 
som utanförskapsområden och problem i skolorna, så påverkar massinvandringen oss 
Danderydsbor. Kanske mer än många förstår. 

Danderydsborna drabbas till exempel av de skenande ekonomiska kostnaderna för den 
havererade migrationspolitiken, bland annat genom det kommunalekonomiska 
utjämningssystemet, som i praktiken är ett mellankommunalt system för att finansiera 
invandringens kostnader. Danderydsborna betalade under 2021 drygt 900 mnkr i 
kommunalekonomisk utjämning (den så kallade Robin Hood-skatten). Det är pengar som 
tas direkt ur Danderydsbornas plånböcker.  

Asylmigrationen är en ödesfråga för Sverige i stort – varför det åligger varje kommun att 
göra det som står i deras makt för att hejda utvecklingen. Därför motsätter vi oss 
regeringens påtvingade mottagning och kommer i fortsättningen göra allt i vår makt för att 
så långt som möjligt hindra ytterligare bidrags- eller asylinvandring till Danderyd.  

I den mån Danderyd fortsatt kommer tvingas ta emot asylmigranter vill vi inte vara med 
och sprida den skadliga signalpolitik vilken lockar människor till livsfarliga strapatser över till 
exempel medelhavet, som gör gällande att Sverige är ett paradis med gratis lägenheter 
och generösa bidrag. Vi vill i stället lägga ersättningar och förmåner på en absolut 
minimumnivå. Vidare bör boendet vara tillfälligt och av så enkel beskaffenhet som möjligt 
(till exempel husvagnar, tält och sovsalar). Vi vill fokusera på att erbjuda skydd för de verkligt 
nödställda på plats samtidigt som vi avskräcker ekonomiska migranter.  

Mångkulturellt bokslut 
Vi vill som enda parti införa ett mångkulturellt bokslut där kommunen tvingas redovisa alla 
kostnader för asylinvandringen; både de primära i form av mottagande och sekundära i 
form av otrygghet och ökad belastning på välfärds– och fördelningssystemen, både på 
kort och lång sikt. Övriga partier, med Moderaterna i spetsen, har under lång tid hävdat att 
massinvandringen är ekonomiskt lönsamt men har numera tvingats att erkänna att den 
förda massinvandringspolitiken innebär enorma kostnader. Det är därför föga förvånande 
att vi inte har fått igenom förslaget i kommunfullmäktige.  

Stoppa dubbla ersättningar för nyanlända 
När nyanlända kommer till kommunen så uppstår ett ”glapp” eftersom det statliga 
etableringsstöd som ska utgå inte blir tillgängligt direkt. Då betalar socialtjänsten ut 
försörjningsstöd i stället. När sedan etableringsstödet retroaktivt kommer så behöver 
bidragstagaren inte betala tillbaka det ”glappstöd” de fått. De får alltså för en tidsperiod 
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dubbla bidrag något vi anser är fel. Vi vill därför, som enda parti i kommunfullmäktige, införa 
återbetalningskrav för nyanländas glappstöd.  

Hemspråksundervisning 
Sverigedemokraterna förordar att kommunerna bör utöva påtryckningar på staten så att 
hemspråksundervisningen avskaffas (de nationella minoritetsspråken undantagna). Vi anser 
att det är fel att verksamheten är skattefinansierad.  

Vi kan konstatera att det har genomförts en del förändringar i Danderyds kommun de 
senaste åren inom hemspråksundervisningen som har inneburit en effektivisering av 
verksamheten och man ligger i princip på den lagstadgande mininivån, vilket ligger i linje 
med vad vi de senaste åren yrkat för i våra budgetförslag.  

 

Ja till: 
● Förberedelseskola för nyanlända.  

● Mångkulturellt bokslut.  

Nej till: 
● Kommunalt finansierad hemspråksundervisning.  

● Kommunalt finansierade bostäder till utländska medborgare.  

● Dubbla ersättningar till nyanlända migranter.  

 

Miljö 
Rädda den gröna kilen 
Naturreservat, parker och grönområden är viktiga för Danderyds karaktär och måste 
bevaras. Att till exempel med bebyggelse inkräkta på Rinkebyskogen, Danderyds största 
kvarvarande grönområde och en del i en av Stockholmregionens gröna kilar, Rösjökilen, är 
därför otänkbart för oss. Vi befarar en kraftig trafikökning längs Edsbergsvägen när 
förbifarten öppnar men ser inte att majoriteten förberett eller tagit höjd för den frågan. 
Längs Edsbergsvägen kan man tänka sig framtida kommunal verksamhet som 
bullerdämpande mot Ringkebyskogen.  
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Skolan 
Sluta belasta skolverksamheten med kostnader för tomställda lokaler 
Danderyd är i grund och botten en kommun med väldigt goda förutsättningar att bedriva 
en god och kostnadseffektiv skolverksamhet. Ett bra elevunderlag och engagerade 
föräldrar har i Danderyd gett en över lag trygg uppväxtmiljö och goda skolresultat. 

Trots de goda förutsättningarna så kan man konstatera att den kommunala 
skolverksamheten de senaste åren drivits med stora ekonomiska underskott i Danderyd.  

Anledningen är att majoriteten inte har kunnat anpassa verksamheten till minskade volymer 
när antalet elever har minskat i de kommunala skolorna. En stor del av problematiken 
handlar om hanteringen av skollokalerna. Den politiska majoriteten har valt att lägga i princip 
alla kostnader för tomställda skollokaler direkt på skolverksamheterna, vilket innebär att de 
kommunala skolorna tvingas betala hyra (till fastighetsnämnden) för tomma lokaler.   

Det har inneburit att skolornas ekonomi inte har gått runt och den pedagogiska 
verksamheten har blivit lidande då skolpengen har använts till att betala internhyror för 
lokaler man inte använder, i stället för till pedagogisk verksamhet.  

Sverigedemokraterna förespråkar att hyreskostnader för tomställda lokaler inte drabbar 
skolverksamheterna direkt utan att kostnaderna hanteras centralt, bland annat för att 
överkapaciteten relaterar till det myndighetsansvar som kommunen har. Detta är även i linje 
med SKR:s rekommendationer, bland annat för att det ger en överblickbarhet över 
kostnaderna. Idag så finns inte den överblickbarheten, vilket har medfört att vi inte vet hur 
mycket detta har kostat kommuninvånarna.  

Just nu så pågår en skolutredning i Danderyd, som bland annat ska hantera frågan om hur 
överskottet av skolplatser ska hanteras. Sverigedemokraternas förhoppning är att man 
kommer att lyssna på oss så att kostnaden för de tomställda lokalerna regleras centralt.  

Stoppa utförsäljningen av kommunala skolverksamheter 
Sverigedemokraterna menar att det viktigt att inte sälja fler kommunala skolor i Danderyd, 
trots ett vikande elevunderlag i Danderyd. Vi vet att elevunderlag går i cykler och att antalet 
barn i skolålder enligt befolkningsprognoserna kommer att öka på sikt. Att sälja kommunala 
skolverksamheter löser dessutom inte grundproblemet. Tvärtom så försvårar en ökad 
privatisering av skolverksamheterna möjligheterna att reglera antalet skolplatser, vilket 
utförsäljningen av Svalnässkolan visar på. I stället för att minska antalet skolplatser i 
kommunen, vilket var avsikten med utförsäljningen, så lyckades majoriteten att öka antalet 
skolplatser i kommunen när de nya ägarna till Svalnässkolan valde att expandera 
verksamheten. 

Skolor i alla kommundelar 
För att Danderyd fortsatt ska vara en attraktiv boendekommun, så är det viktigt att ha 
skolor i alla kommundelar, i den mån det är ekonomiskt försvarbart. Vår ambition är att alla 
elever ska kunna gå eller cykla till sina skolor. Det är en stor konkurrensfördel gentemot 
närliggande kommuner när det gäller att attrahera barnfamiljer till kommunen.  
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Attrahera de bästa lärarna till våra skolor 
En stor konkurrensfördel som vi ska jobba mer med för att attrahera kompetenta lärare till 
våra skolor är arbetsklimatet. Vi har lugna och trygga skolor och huvudsakligen motiverade 
studenter. Och till skillnad från ett växande antal kommuner i landet har Danderyd inte stora, 
etablerade och resurskrävande utanförskapsområden. 

Jourskola 
Trygghet och studiero för skötsamma elever måste alltid vara överordnad bråkiga elevers 
behov. Kommunen bör ha beredskap för att erbjuda en jourskola dit stökiga elever kan 
hänvisas under kortare eller längre perioder. Mobbaren ska ta konsekvenserna, inte den 
mobbade.  

Ja till: 
● Central hantering av tomställda skollokaler. 

● Ett rättvist hyressystem för de kommunala skolorna. 

● Förberedelseskola för nyanlända.  

● Jourskola för stökiga elever.  

● Traditionella skolavslutningar. 

Nej till: 
● Att vältra över kostnaderna för tomställda lokaler direkt på skolverksamheten.  

● Att lägga integrationsansvar på skolan. 

● Genuspedagogik i våra skolor.     

● Skattefinansierad hemspråksundervisning. 
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Trygghet 
Ökade satsningar på trygghet 
Danderyd är, till skillnad från många andra kommuner i Stockholmsområdet, fortfarande 
relativt förskonat från allvarlig våldsbrottslighet, även om det har varit ett flertal 
oroväckande incidenter under den senaste mandatperioden. Danderyd har drabbats av 
brottslighet som vi normalt inte associerar med vår, en gång så, trygga kommun. Bland 
annat så har kommunen drabbats av en rånvåg, där, företrädesvis unga, Danderydsbor, 
rånats på pengar, kläder och mobiltelefoner. Vi har också haft skjutningar, med dödlig 
utgång, och ett knivöverfall i Mörby Centrum.  

Sverigedemokraterna Danderyd har länge menat att det är naivt att tro att Danderyd är en 
isolerad ö som inte påverkas av samhällets utveckling. Tyvärr så har vi haft rätt. Det är 
alltmer uppenbart att den ökade brottsligheten, och otryggheten, även påverkar 
Danderydsborna. 

I grund och botten är brottsbekämpning en statlig angelägenhet. Samtidigt är det så att i 
den mån staten inte klarar av sitt åtagande så måste kommunen kliva in. För oss är det en 
självklar del av samhällskontraktet mellan kommun och skattebetalare. 

Vi menar att alla kommuner har en skyldighet att garantera sina invånare trygghet. Vi vill 
därför se ökade satsningar på trygghetsskapande åtgärder, som till exempel kommunala 
trygghetsvakter och trygghetsnummer. 

Trygghetsvakter 
Kommunala trygghetsvakter är ett komplement till polisen som arbetar 
brottsförebyggande på en lokal nivå. I detta ingår att utveckla ett aktivt samarbete med 
polisen, nattvandrare, fritidsgårdspersonal och kommuninvånarna. För Danderyds del skulle 
trygghetsvakter exempelvis kunna användas till patrullering för att förebygga rån, inbrott 
och langning. Trygghetsvakterna kan även samordnas med det privata näringslivets väktare 
för att kunna utnyttja resurserna på ett optimalt sätt. Många invånare har tvingats investera 
i egen säkerhet. Vi vill att kommunen tar initiativ till att utreda någon form av 
säkerhetscentral, där resurser i möjligaste mån kan samordnas vid inträffad händelse. 
Sannolikt skulle flera väktarbolag vara intresserade av att kunna bistå varandra inte minst 
för egen personals säkerhet. Men någon måste samordna, polisen kommer inte att göra 
det så detta kan bli en kommunal uppgift. 

Kameraövervakning 
Kameraövervakning är en annan ur trygghetsperspektiv bra lösning på vissa platser, även 
om begränsningarna i lagstiftningen förmodligen kommer att förhindra att 
kameraövervakning används i större utsträckning.  

Missbruk 
Alkoholmissbruk och droganvändning fortsätter att vara ett problem bland 
Danderydsungdomar. År efter år så har vi sett att hur undersökningar visat alldeles för höga 
siffror gällande användande av både alkohol och narkotika, inte minst i jämförelse med 
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andra kommuner i Stockholmsregionen. Forskningen visar tydligt på att det är viktigt att 
stävja tendenser till missbruk av alkohol och droger så tidigt som möjligt för att förebygga 
missbruk.  

Vi vill därför se ökade satsningar på fältassistenter och ökad användning av narkotikahundar 
i skolor, i förebyggande syfte.   

 

 

Tiggeri 
Tiggeri är sedan 2019 förbjudet på vissa platser i Danderyd, i enlighet med de lokala 
ordningsföreskrifterna. Trots det så fortsätter det organiserade tiggeriet i kommunen, om 
än i mindre skala.  

Sverigedemokraterna Danderyd menar att det är dags att få bort det organiserade tiggeriet 
helt och hållet från Danderyd. Vi vill därför se ökade resurser på väktare/ordningsvakter 
som aktivt beivrar tiggeriförbudet och utvidga antalet platser som omfattas av 
tiggeriförbudet i de lokala ordningsföreskrifterna. Vi vill även se att kommunen arbetar 
aktivt med avhysning av illegala bosättningar.  

 

Ja till: 
● Kommunala trygghetsvakter.   

● Ökad kameraövervakning. 

● Betona trygghet i stadsplaneringen. 

● Trygghetsnummer. 

● Polisstation i Mörby Centrum. 

● Ökad polisnärvaro. 

● Ökade anslag till fältassistenter.    

● Förebyggande narkotikasök med hund i skolor.  

 

Nej till: 
● Tiggeri. 

● Otrygga/dåligt belysta platser.     

● Alkoholmissbruk. 

● Langning. 

● Droger. 
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Ålderdom 
En värdig ålderdom 
Äldrevården är en av våra hjärtefrågor. Varje svensk ska känna en trygghet i att samhället, 
efter ett långt arbetsliv, uppfyller sina förpliktelser i form av pension och omsorg. Detta är 
viktigt ur många aspekter, såväl moraliska som praktiska. 

Att stat och kommun uppfyller samhällskontraktet är av yttersta vikt för en känsla av 
samhörighet och solidaritet, och för att motivera bidragande till samhället i form av 
beskattning och andra förpliktelser som försvarsplikt och laglydighet. Tar vi inte hand om 
våra gamla finns ingen anledning för de unga att förvänta sig att de blir omhändertagna när 
de uppnår samma ålder. Detta urholkar förtroende mellan stat och individ, och därför på 
sikt viljan att solidariskt bidra.  

Rent moraliskt är det vår skyldighet att ge äldre generationer den uppskattning och hjälp 
de förtjänar: Vårt välstånd bygger i hög grad på deras uppoffringar och möda. Vi har 
således de äldre att tacka, inte bara för vårt materiella välstånd utan även vår frihet och vår 
demokrati – en tacksamhet som vi menar sträcker sig bortom de nu levande och som vi 
upprätthåller genom tradition och kultur. 

Korttidsboende i Danderyd 
Vi anser att det är fullständigt oacceptabelt att Danderyds kommun fortfarande inte kan 
erbjuda korttidsboende inom kommungränsen utan måste köpa platser utanför 
kommunen. Att bli placerad i en annan kommun påverkar dessutom inte bara patienten, 
utan även de anhöriga som många gånger måste resa långt för att kunna hälsa på sin 
make/maka/förälder. Vi anser att tillgång till korttidsboende inom kommunen är en 
rättighet för den generation som har varit med och byggt upp Danderyd. Hade majoriteten 
haft den politiska viljan så hade Danderyds kommun haft tillräckligt med korttidsboenden 
inom kommunens gränser. Det vill vi ändra på.   

Seniorbostäder 
Vi vill att seniorbostäderna i Danderyd, bland annat de så kallade pensionärslängorna i 
Enebyberg, ska återgå till att vara seniorbostäder, och inte längre användas till bosättning 
för migranter eller andra sociala förturer. Vi vill att de kommunala seniorbostäderna, som 
idag har ett eftersatt underhåll, på sikt rustas upp. Vi vill även se en tydligare dialog med 
de boende från kommunens sida.  

Ja till: 
● Korttidsboende i Danderyd. 

● Bättre kunskap i svenska för äldreomsorgspersonal. 

● Fortsätta jobba för färre vikarier inom äldreomsorgen.  

● Upprustning av seniorbostäderna. 
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Nej till: 
● Långa resor till andra kommuner för anhöriga. 

 

Våra yrkanden  
Anslaget till kommunstyrelsen ändras enligt: 
Driftsbudget 

- Mandatstödet sänks från 37 000 kr till 16 000 kr per mandat + 1 071 000 kr 

- Minskad höjning av anslag för administrativa avdelningen + 1 700 000 kr 

- Upplysningskampanj elsparkcykel - 150 000 kr 

- Ökad ram till trygg- och säkerhetsenheten - 1 000 000 kr. 

Investeringsbudget  

- Minskade IT-investeringar + 1 500 000 kr. 

- Minskad budget för datorer och mobiltelefoner + 1 500 000 kr 

 

- Totalt minskar vi anslagen till kommunstyrelsens driftsbudget med 1 620 000 kr. 

- Totalt minskar vi anslagen till kommunstyrelsens investeringsbudget med 

3 000 000 kr 

 

Anslaget till revisionen ändras enligt:  
Driftsbudget 

- Tilläggsanslag för ett mångkulturellt bokslut med avsikt att belysa migrationens 

kostnader i Danderyd - 300 000 kr. 

 

Totalt så ökar vi anslagen till revisionens driftsbudget med 300 000 kr 
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Anslaget till tekniska nämnden ändras enligt 
Driftsbudget 

- Avskaffande av avgifter för infartsparkering - 1 000 000 kr 

- Minskad ram för driftsinvesteringar + 7 000 000 kr 

- Övergripande besparing på drift + 1 900 000 kr 

 

Investeringsbudget 

- Minskning av årliga anslag med 75 000 000 kr 

- Uppskjutande av beslutade projekt (Park- och gatuavdelning) 32 000 000 kr 

 

- Totalt så minskar vi anslagen till tekniska nämndens driftsbudget  

med 7 900 000 kr  

- Totalt så minskar vi anslagen till tekniska nämndens  

investeringsbudget med 107 000 000 kr 

 

 

Anslaget till Kultur- och fritidsnämnden ändras enligt: 
Driftsbudget 

- Övergripande besparing på drift + 1 100 000 kr 

Totalt så minskar vi kultur- och fritidsnämndens budget med 1 100 000 kr.  

Anslaget till utbildningsnämnden ändras enligt: 
- Besparingar avseende kompensation for tolkar och nyanländresurs + 1 500 000 kr. 

- Totalt minskar vi utbildningsnämndens driftsbudget med 1 500 000 kr 

 

Anslaget till socialnämnden ändras enligt: 
- Effektivisering av ekonomiskt bistånd inkl. införande av återbetalning för retroaktiva 

inkomster för nyanlända + 2 500 000 kr. 

 

- Totalt minskar vi socialnämndens driftsbudget med 2 500 000 kr.



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



Miljöpartiets budget för Danderyds kommun 2025 

MP yrkar bifall till majoritetens förslag till budget 2025 med följande tilläggsyrkanden: 

Revision 450 tkr 

Kommunfullmäktiges revisorer tillförs ett extra anslag om 150 tkr för att göra en uppföljande 
granskning av inköps- och upphandlingsverksamheten.  
Kommunfullmäktiges revisorers granskning 2023 visar att direktupphandlingar inte sker i enlighet 
med kommunens riktlinjer, policy samt rådande lagstiftning, att inköp- och upphandlingsverk-
samheten inte följs upp löpande och att attestreglerna inte efterlevs.  

Revisionen tillförs ett extra anslag om 150 tkr för en uppföljande fördjupad granskning av 
elevers rätt till särskilt stöd.  
Kommunfullmäktiges revisorers uppföljande förstudie 2019 av den fördjupade granskningen  
som genomfördes 2013 visar att revisorerna anser det behövs en fördjupad granskning. 

Revisionen tillförs ett extra anslag om 150 tkr för en uppföljande granskning av 
kommunstyrelsens uppsikts- och samordningsansvar över socialnämnden och 
utbildningsnämnden.  
Kommunfullmäktiges revisorers specialgranskningar 2020 och 2021 visar att ekonomistyrningen  
lett till att resurstilldelningen till kärnverksamheterna inte sker utifrån realistiska underlag och att 
konsekvenserna måste analyseras. 

Kommunstyrelse 900 tkr 

Kommunstyrelsen tillförs ett extra anslag om 150 tkr för framtagande av en personalpolicy, 
kompetensförsörjningsstrategi och/eller kompetensförsörjningsplan, för säkerställande att 
kommunstyrelsen, i formell mening, behandlar Kommunfullmäktiges revisorers rapporter,  
tar ställning till brister och rekommendationer som lämnas, följer upp och säkerställer att 
beslutade åtgärder genomförs samt att styrelsen får en slutredovisning när åtgärderna är 
verkställda. 
PWC revisionsrapport 2022 Personal- och kompetensförsörjning visar att kommunstyrelsen behöver 
ta fram styrande dokument i form av en personalpolicy, kompetensförsörjnings-strategi och/eller 
kompetensförsörjningsplan. 
PWC revisionsrapport 2024, Lämnade rekommendationer under åren 2021-2022 visar att de brister 
som revisorerna 2022 påtalat inte har åtgärdats och att styrelsen inte i formell mening har tagit 
ställning till revisionsrapporterna. 

Bilaga D



Kommunstyrelsen tillförs ett extra anslag om 150 tkr för att säkerställa att de rekommenda-
tioner som kommunfullmäktiges revisorer lämnat följs gällande konsekvensutredning av att 
resurstilldelningen till förskola/skola och vård/omsorg inte skett utifrån realistiska underlag, 
för att säkerställa Visions krav om utredning av budgetens påverkan på arbetsmiljö, arbets-
belastning och stress inom kommunens verksamheter. 
VISIONs yttrande och yrkande 2024-06-11 om budgetförslag 2025 med plan 2026-2027:  
Budgetförslaget ska göras om med hänsyn till effektiviseringens påverkan på arbetsmiljö,  
sjukfrånvaro och kvalitén på verksamheterna så att budget täcker kostnads- och löneökningar 
Arbetsbelastning, arbetsmiljö och stress ska göras årligen undersökas för att göra en uppföljning  
om budget har påverkat arbetstagarnas arbetsmiljö och/eller stressnivå. 

 
Kommunstyrelsen tillförs ett extra anslag om 100 tkr att utifrån sitt uppsikts- och  
samordningsansvar över tekniska nämnden säkerställa att inköps- och upphandlingsverksam-
heten sker i enlighet med kommunens riktlinjer, policy samt rådande lagstiftning, att tekniska 
nämnden, i formell mening, behandlar revisionsrapporter och tar ställning till brister och 
rekommendationer som lämnas, att tekniska nämnden följer upp beslutade åtgärder samt att 
styrelsen får en slutredovisning när åtgärderna är verkställda. 
Kommunfullmäktiges revisorers granskning 2023 visar att direktupphandlingar inte sker i enlighet 
med kommunens riktlinjer, policy samt rådande lagstiftning, att inköp- och upphandlings-
verksamheten inte följs upp löpande och att attestreglerna inte efterlevs. Trots att det i styr-
dokumentet Policy för inköp, upphandling och avrop står att avtalsuppföljning ska ske regelbundet 
och systematiskt visar kommunstyrelsens internkontroll att det inte görs några specifika kontroller 
avseende inköp och upphandling. 
Miljöpartiets yrkande i budget 2024, om en bättre internkontroll som säkerställer att inköps- och 
upphandlingsverksamheten är lagenlig, har inte implementerats. 

 
Kommunstyrelsen tillförs ett extra anslag om 100 tkr att utifrån sitt uppsikts- och 
samordningsansvar över utbildningsnämnden säkerställa framtagandet av en samlad bild 
och analys av elevers rätt till särskilt stöd och en analys av utfallet/effekten av insatta 
stödåtgärder, att nämnden, i formell mening, tar del av och behandlar kommunfullmäktiges 
revisorers rapporter, tar ställning till brister och rekommendationer som lämnas, följer upp 
beslutade åtgärder samt att styrelsen får en slutredovisning när åtgärderna är verkställda. 
Revisorernas uppföljande förstudie 2019 visar att det saknas underlag för analys och beslut om 
utvecklingsåtgärder och att det saknas analys av utfallet/effekten av insatta stödåtgärder.  
Miljöpartiets yrkande i budget 2024 utreda effekten av insatta stödåtgärder har inte implementerats. 

 
Kommunstyrelsen tillförs ett extra anslag om 100 tkr att utifrån sitt uppsikts- och 
samordningsansvar över utbildningsnämnden granska följsamheten av läroplanen  
hos kommunens förskolor. 
 
Kommunstyrelsen tillförs ett extra anslag om 100 tkr att utifrån sitt uppsikts- och 
samordningsansvar över utbildningsnämnden granska om graden behöriga lärare  
är likvärdig inom förskola och skola 
 
Kommunstyrelsen tillförs ett extra anslag om 100 tkr att utifrån sitt uppsikts- och 
samordningsansvar över socialnämnden säkerställa att nämnden, i formell mening, tar  
del av och behandlar kommunfullmäktiges revisorers rapporter, tar ställning till brister och 
rekommendationer som lämnas, följer upp beslutade åtgärder samt att styrelsen får en 
slutredovisning när åtgärderna implementerats. 



PWC revisionsrapport 2021 Granskning av samverkan kring barn och unga som riskerar att fara illa 
och PWC revisionsrapport 2024, Lämnade rekommendationer under åren 2021-2022 visar brister 
gällande kartläggning och analys av inkomna orosanmälningar och brister i det förebyggande arbetet 
för barn och unga som far illa.  
 
Kommunstyrelsen tillförs ett extra anslag om 50 tkr för framtagning av definitioner och 
benämningar av olika typer av dokument, exempelvis handlingsplan, riktlinje, policy,  
strategi och plan.  
 
Kommunstyrelsen tillförs ett extra anslag om 50 tkr för översyn av riktlinjerna för markanvisning  
och exploatering med syfte att efterleva kommunens riktlinjer för bostadsförsörjning. 

 
 

Socialnämnd 300 tkr 

Socialnämnd tillförs ett extra anslag om 300 tkr för framtagande av en kartläggning av 
antalet personer i Danderyd som utsätts för våld i nära relationer för att komma till rätta  
med de brister som årligen framkommer i Socialstyrelsens Öppna jämförelser.  
Socialnämnd tillförs ett extra anslag om 50 tkr för kostnadsutredning och effektivisering av 
kommunens seniorbostadskö. 

 
 

Utbildningsnämnd 10,3 mnkr 
 
Utbildningsnämnden tillförs ett extra anslag om 150 tkr för att utreda om elevhälsans 
insatser motsvarar de behov som finns och om resurser används att främst arbeta 
förebyggande och hälsofrämjande. 
 
Utbildningsnämnden tillförs ett extra anslag om 150 tkr för att utreda konsekvenserna av  
för stora klasser i förskola och skola. 
 
Utbildningsnämnden tillförs ett extra anslag om 8 mnkr för kompensation av tidigare 
neddragningar i förskola och skola. 
 
Utbildningsnämnden tillförs ett extra anslag om 2 mnkr för att storleken på barngrupperna 
ska följa märket som anger 6-12 barn i småbarnsgrupper och upp till 15 barn i gruppen 3-5 
åringar. 
 
 

Teknisk nämnd 6,150 mnkr  
mnkr 
 
Teknisknämnd tillförs ett extra anslag på 5 mnkr för ett "Klimat- och biologiskt 
mångfaldspaket" för att säkerställa åtgärder som minskar klimatpåverkan, möter  
effekterna av klimatförändringar samt minskar artutrotning. 
 
Teknisk nämnd tillförs ett extra anslag på 100 tkr för att göra en riskbedömning för 
och konsekvensanalys av risken för skyfall. 



 
Teknisk nämnd tillförs ett extra anslag på 1 mnkr för akuta reparationsåtgärder som ett led  
i bevarandet av Enebybergs seniorbostäder. 
 
Teknisk nämnd tillförs ett extra anslag på 50 tkr till utredning om fortsatt utvidgning av 
Rinkebyskogens naturreservat. 
 
 

Kultur- och fritidsnämnd 1 mnkr 
Kultur- och fritidsnämnd tillförs ett extra anslag om 1,0 mnkr till Ungt Fokus för anställning  
av ytterligare en ungdomskoordinator.  
 
 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnd 500 tkr 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillförs ett extra anslag om 500 tkr för att täcka 
ekonomiska konsekvenser av ändringar i lagstiftning och regelsystem kring avgiftsuttag. 
 
 

Finansiering 
Miljöpartiets budgetyrkanden uppgår till 19,6 mnkr. Sänkning av skattesatsen 2024 med 0,10 
kr motsvarar 17 mnkr. Miljöpartiet yrkar att skattesatsen återställs, dvs höjs med 0,10 kr 
innebärande 17 mnkr. Höjning av skattesatsen med 0,10 kr tillsammans med minskning av 
budgeterad kostnad för politisk sekreterare på 2 mnkr och budgeterad kostnad för rivning av 
Oscarborg på 600 tkr innebär det att det finns 19,6 mnkr till finansiering av Miljöpartiets 
budgetförslag.  
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RESERVATION  
Kommunfullmäktige 2024-11-11/14, punkt 8 Budget 2025 
och plan 2026-202 (KS 2024/0021)  

Miljöpartiet reserverar sig mot fullmäktiges beslut att avslå våra budgetyrkanden, 
yrkanden som i huvudsak grundar sig på revisorernas granskningsrapporter, de 
rekommendationer som revisorerna lämnat till kommunstyrelsen och de krav som 
Danderyds fackföreningar har ställt på utredning av att dålig arbetsmiljö och stress 
leder till långtidssjukskrivningar.  

För att revisionen ska ge Danderydsborna garantier för att skattefinansierad 
verksamhet sker demokratiskt, effektivt, lagligt, offentligt och i samklang med allmän 
moral och allmänt rättsmedvetande krävs att revisorernas rekommendationer också 
ska implementeras. Vid kommunstyrelsens sammanträde 2024-09-30 redovisades 
Revisionsrapport 2024 angående uppföljning av lämnade rekommendationer år 
2021-2022 (punkt 30). Vid sammanträdet framkom att kommunen infört en ny rutin 
gällande handläggning av revisorernas granskningsrapporter innebärande att dessa 
inte behandlas i formell mening. Kommunstyrelsen tar inte ställning till brister som 
redovisas, säkerställer inte att föreslagna åtgärder vidtas och beslutar inte om 
slutredovisning. Detta ska jämföras med kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 
2023-05-30 Redovisning av revisionsrapport gällande uppföljande granskning av 
investeringsstyrning (KS 2023/0259). Vi reserverade oss mot både ny rutin och mot 
beslut att inte skicka revisionsrapporten till kommunfullmäktige. Vi anser att 
revisorernas uppföljande rekommendationer till kommunstyrelsen är av avgörande 
vikt och ska delges kommunfullmäktige, vi har därför 2024-10-14 till fullmäktige 
inlämnat en motion gällande revisorernas revisionsrapporter. 

I SOU 2004:107 fastställs att revisorerna för granskning och ansvarsprövning i 
kommuner måste tillförsäkras ett sådant ekonomiskt utrymme som gör det möjligt 
att utföra revisionsuppdraget i enlighet med lagstiftning, god revisionssed och 
revisionsreglemente.  

Revision 
Vi reserverar oss mot att vårt yrkande om ett extra anslag om 150 tkr för en 
uppföljande granskning av inköps- och upphandlingsverksamheten avslogs. 
Vårt yrkande grundas på att revisorernas granskning 2023 visar att direktupp-
handlingar inte sker i enlighet med kommunens riktlinjer, policy samt rådande 
lagstiftning, att inköp- och upphandlingsverksamheten inte följs upp löpande  
och att attestreglerna inte efterlevs.  
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Vi reserverar oss mot att vårt yrkande om ett extra anslag om 150 tkr för en 
uppföljande fördjupad granskning av elevers rätt till särskilt stöd avslogs.  
Kommunfullmäktiges revisorers uppföljande förstudie 2019 av den fördjupade 
granskningen som genomfördes 2013 visar att revisorerna anser det behövs en 
fördjupad granskning 
 
Vi reserverar oss mot att vårt yrkande om ett extra anslag om 150 tkr för en 
uppföljande granskning av kommunstyrelsens uppsikts- och samordningsansvar över 
socialnämnden och utbildningsnämnden avslogs.  
Kommunfullmäktiges revisorers specialgranskningar 2020 och 2021 visar att 
ekonomistyrningen lett till att resurstilldelningen till kärnverksamheterna inte sker 
utifrån realistiska underlag och att konsekvenserna måste analyseras. 
 
 

Kommunstyrelse 
Vi reserverar oss mot att vårt yrkande om ett extra anslag om 150 tkr för framtagande 
av en personalpolicy, kompetensförsörjningsstrategi och/eller kompetensförsörjnings-
plan, för säkerställande att kommunstyrelsen, i formell mening, behandlar 
kommunfullmäktiges revisorers rapporter, tar ställning till brister och 
rekommendationer som lämnas, följer upp och säkerställer att beslutade åtgärder 
genomförs samt att styrelsen får en slutredovisning när åtgärderna är verkställda 
avslogs. 
PWC revisionsrapport 2022 Personal- och kompetensförsörjning visar att 
kommunstyrelsen behöver ta fram styrande dokument i form av en personalpolicy, 
kompetensförsörjnings-strategi och/eller kompetensförsörjningsplan. 
PWC revisionsrapport 2024, Lämnade rekommendationer under åren 2021-2022 
visar att de brister som revisorerna tidigare påtalat inte har åtgärdats och att 
styrelsen inte i formell mening har tagit ställning till revisionsrapporterna. 
 
Vi reserverar oss mot att vårt yrkande om ett extra anslag om 150 tkr för att 
säkerställa att de rekommendationer som kommunfullmäktiges revisorer lämnat följs 
gällande konsekvensutredning av att resurstilldelningen till förskola/skola och 
vård/omsorg inte skett utifrån realistiska underlag, för att säkerställa VISIONS krav 
om utredning av budgetens påverkan på arbetsmiljö, arbetsbelastning och stress 
inom kommunens verksamheter avslogs. 
VISION s yttrande och yrkande om budgetförslag 2025 med plan 2026-2027 är att 
den ska göras om med hänsyn till effektiviseringens påverkan på arbetsmiljö, 
sjukfrånvaro och kvalitén på verksamheterna så att budget täcker kostnads- och 
löneökningar. Arbetsbelastning, arbetsmiljö och stress ska årligen undersökas för att 
göra en uppföljning om budget har påverkat arbetstagarnas arbetsmiljö och/eller 
stressnivå. 
 
Vi reserverar oss mot att vårt yrkande om ett extra anslag om 100 tkr att utifrån sitt 
uppsikts- och samordningsansvar över tekniska nämnden säkerställa att inköps- och 
upphandlingsverksamheten sker i enlighet med kommunens riktlinjer, policy samt 
rådande lagstiftning, att tekniska nämnden, i formell mening, behandlar 
revisionsrapporter och tar ställning till brister och rekommendationer som lämnas, att 
tekniska nämnden följer upp beslutade åtgärder samt att styrelsen får en 
slutredovisning när åtgärderna är verkställda avslogs. 
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Kommunfullmäktiges revisorers granskning 2023 visar att direktupphandlingar inte 
sker i enlighet med kommunens riktlinjer, policy samt rådande lagstiftning, att inköp- 
och upphandlings-verksamheten inte följs upp löpande och att attestreglerna inte 
efterlevs.  
 
Vi reserverar oss mot att vårt yrkande om ett extra anslag om 100 tkr att utifrån sitt 
uppsikts- och samordningsansvar över utbildningsnämnden säkerställa framtagandet 
av en samlad bild och analys av elevers rätt till särskilt stöd och en analys av 
utfallet/effekten av insatta stödåtgärder, att nämnden, i formell mening, tar del av och 
behandlar kommunfullmäktiges revisorers rapporter, tar ställning till brister och 
rekommendationer som lämnas, följer upp beslutade åtgärder samt att styrelsen får 
en slutredovisning när åtgärderna är verkställda avslogs. 
Revisorernas uppföljande förstudie 2019 visar att det saknas underlag för analys och 
beslut om utvecklingsåtgärder och att det saknas analys av utfallet/effekten av insatta 
stödåtgärder. Miljöpartiets yrkande i budget 2024 utreda effekten av insatta 
stödåtgärder har inte implementerats. Garantin om tidiga stödinsatser i förskoleklass 
och lågstadiet står i skollagen. Stöd behöver sättas in tidigt för att ge resultat. 
 
Vi reserverar oss mot att vårt yrkande om ett extra anslag om 100 tkr att utifrån sitt 
uppsikts- och samordningsansvar över utbildningsnämnden granska följsamheten av 
läroplanen hos kommunens förskolor avslogs.  
 
Vi reserverar oss mot att vårt yrkande om ett extra anslag om 100 tkr att utifrån sitt 
uppsikts- och samordningsansvar över utbildningsnämnden granska om graden 
behöriga lärare är likvärdig inom förskola och skola avslogs. 
Förskolan har 36 % behöriga lärare och skolan har över 81 % behöriga lärare. 11% 
är behöriga barnskötare. Förskolan har 53 % obehörig personal. Förskolan har en 
skollag och en läroplan som ska följas. 
 
Vi reserverar oss mot att vårt yrkande om ett extra anslag om 100 tkr att utifrån sitt 
uppsikts- och samordningsansvar över socialnämnden säkerställa att nämnden, i 
formell mening, tar del av och behandlar kommunfullmäktiges revisorers rapporter, 
tar ställning till brister och rekommendationer som lämnas, följer upp beslutade 
åtgärder samt att styrelsen får en slutredovisning när åtgärderna implementerats 
avslogs. 
PWC revisionsrapport 2021 Granskning av samverkan kring barn och unga som 
riskerar att fara illa och PWC revisionsrapport 2024, Lämnade rekommendationer 
under åren 2021-2022 visar brister gällande kartläggning och analys av inkomna 
orosanmälningar och brister i det förebyggande arbetet för barn och unga som far 
illa.  
 
Vi reserverar oss mot att vårt yrkande om ett extra anslag om 50 tkr för framtagning 
av definitioner och benämningar av olika typer av dokument, exempelvis 
handlingsplan, riktlinje, policy, strategi och plan avslogs.  
 
Vi reserverar oss mot att vårt yrkande om ett extra anslag om 50 tkr för översyn av 
riktlinjerna för markanvisning och exploatering med syfte att efterleva kommunens 
riktlinjer för bostadsförsörjning avslogs. 
Den nuvarande Bostadsförsörjningslagen trädde i kraft redan 2001 och efter 
revidering gällde fr o m 2014 att varje kommun skulle ta fram och besluta om 
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Riktlinjer för Bostadsförsörjning. Sedan oktober 2022 gäller nya lagkrav om att 
uppgifterna i riktlinjerna särskilt ska grundas på en analys av vilka bostadsbehov som 
tillgodoses på kommunens bostadsmarknad. 
 
 

Socialnämnd  
Vi reserverar oss mot att vårt yrkande om ett extra anslag om 300 tkr för framtagande 
av en kartläggning av antalet personer i Danderyd som utsätts för våld i nära 
relationer för att komma till rätta med de brister som årligen framkommer i 
Socialstyrelsens Öppna jämförelser avslogs. 
Fortsatt fokus läggs under 2025 på att utveckla stödet kring våld i nära relationer. För 
att kunna satsa på våld i nära relationer måste man först ta fram statistik på hur 
många personer som utsätts. 
 
 

Utbildningsnämnd  
Vi reserverar oss mot att vårt yrkande om ett extra anslag om 150 tkr för att utreda 
om elevhälsans insatser motsvarar de behov som finns och om resurser används att 
främst arbeta förebyggande och hälsofrämjande avslogs. 
 
Vi reserverar oss mot att vårt yrkande om ett extra anslag om 150 tkr för att utreda 
konsekvenserna av för stora klasser i förskola och skola avslogs. 
 
Vi reserverar oss mot att vårt yrkande om ett extra anslag om 8 mnkr för 
kompensation av tidigare neddragningar i förskola och skola avslogs. 
 
Vi reserverar oss mot att vårt yrkande om ett extra anslag om 2 mnkr för att storleken 
på barngrupperna ska följa märket som anger 6-12 barn i småbarnsgrupper och upp 
till 15 barn i gruppen 3-5 åringar avslogs. 
 
 

Teknisk nämnd 
Vi reserverar oss mot att vårt yrkande om ett extra anslag om 5 mnkr för ett "Klimat- 
och biologiskt mångfaldspaket" för att säkerställa åtgärder som minskar 
klimatpåverkan, möter effekterna av klimatförändringar samt minskar artutrotning 
avslogs. 
Danderyd släpper ut mest koldioxid per person och år i hela Sverige räknat på 
boende, transporter, livsmedel och övriga varor och tjänster (enligt SEI). Miljö- och 
klimatprogram, Klimatanpassningsplan, Vattenplan och Hållbarhetspolicy är tandlösa 
så länge det inte är skarpa krav på åtgärder. En koldioxidbudget för Danderyd skulle 
tydliggöra vad vi behöver göra. 
 
Vi reserverar oss mot att vårt yrkande om ett extra anslag om 100 tkr för att göra en 
riskbedömning för och konsekvensanalys av risken för skyfall avslogs. 
 
Vi reserverar oss mot att vårt yrkande om ett extra anslag om 1 mnkr för akuta 
reparationsåtgärder som ett led i bevarandet av Enebybergs seniorbostäder avslogs. 
Tekniska nämnden förvaltar ett fastighetskapital på 10 miljarder och fastighetsägare 
har en lagstadgad skyldighet att underhålla sina fastigheter. Trots att det inte finns en 
regelrätt underhållsplan har beslut fattats att 2025 satsa 140 mnkr på 
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fastighetsunderhåll. Att inte ta lagstadgat underhållsansvar för kommunens 
seniorbostäder i Enebyberg får betecknas som både olagligt och diskriminerande  
av äldre i Enebyberg. 
 
Vi reserverar oss mot att vårt yrkande om ett extra anslag om 50 tkr till utredning om 
fortsatt utvidgning av Rinkebyskogens naturreservat avslogs. 
 
 

Kultur- och fritidsnämnd  
Vi reserverar oss mot att vårt yrkande om ett extra anslag om 1 mnkr till Ungt Fokus 
för anställning av ytterligare en ungdomskoordinator avslogs.  
För verksamheten Ungt fokus behövs ytterligare en koordinator som arbetar 
trygghetsskapande. 
 
 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnd  
Vi reserverar oss mot att vårt yrkande om ett extra anslag om 500 tkr för att täcka 
ekonomiska konsekvenser av ändringar i lagstiftning och regelsystem kring 
avgiftsuttag avslogs. 
EU-lagstiftningen om öppna data gör att nämnden kan tappa stora intäkter inom 
kartområdet. Det offentliga Sverige förväntas bekosta arbetet med GIS för att gynna 
innovation och öppenhet. Nämndens ekonomi påverkas av ändrade regler kring 
utgiftsuttag. 
 
 
Vi reserverar oss mot att årliga besparingar, som berott på de prioriteringar som 
Moderater, Liberaler och Kristdemokrater har valt, inte har återställts.  
 
Vi reserverar oss mot att låg skatt prioriteras framför åtgärdande av revisorernas 
påtalade brister och fackföreningarnas protester mot dålig arbetsmiljö, stress och 
sjukskrivningar 
 
 
2024-11-14 

 
Carolin Robson Ruby Rosén 
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§ 159 KS 2024/0023 
 

Fastställande av låneram för 2025 

Ärende 
För att Danderyds kommun ska kunna göra affärer med Kommuninvest och 
affärsbankerna behöver kommunfullmäktige besluta om låneram, belopp för 
nyupplåning och delegation till kommunstyrelsen. Med föreliggande ärende 
fastställer kommunfullmäktige för Danderyds kommun en låneram och 
checkräkningskredit som gäller under 2025. Låneramen föreslås vara 
oförändrad om 1 150,0 miljoner kronor. 
Checkräkningskrediten föreslås vara oförändrad om 300,0 miljoner 
kronor. Maximalt belopp för nyupplåning beräknas till 450,0 miljoner 
kronor, vilket kommunstyrelsen föreslås ges rätt att ny upplåna och öka 
kommunens skulder med. Vidare föreslås kommunfullmäktige ge 
kommunstyrelsen rätt att omsätta lån som förfaller under året. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige beslutar om en låneram för kommunen på 1 150,0 

miljoner kronor exklusive kommunens checkräkningskredit för år 2025. 
2. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen har rätt att ny 

upplåna 450,0 miljoner kronor, det vill säga öka kommunens 
låneskulder under 2025 till maximalt 1 150,0 miljoner kronor exklusive 
checkräkningskredit. 

3. Kommunfullmäktige beslutar om en maximal checkräkningskredit för 
kommunen på 300,0 miljoner kronor för år 2025. 

4. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen har rätt att omsätta 
lån, det vill säga låna upp belopp motsvarande belopp på de lån som 
förfaller till betalning under 2025. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar om en låneram för kommunen på 1 150,0 

miljoner kronor exklusive kommunens checkräkningskredit för år 2025. 
2. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen har rätt att ny 

upplåna 450,0 miljoner kronor, det vill säga öka kommunens 
låneskulder under 2025 till maximalt 1 150,0 miljoner kronor exklusive 
checkräkningskredit. 

3. Kommunfullmäktige beslutar om en maximal checkräkningskredit för 
kommunen på 300,0 miljoner kronor för år 2025. 
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4. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen har rätt att omsätta 
lån, det vill säga låna upp belopp motsvarande belopp på de lån som 
förfaller till betalning under 2025. 

__________ 
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§ 160 KS 2023/0264 
 

Svar på motion från Kristin Eriksson (C) m fl om att i 
Mörby Centrum pröva möjligheten att anlägga en lövrik 
centrumpark 

Ärende 
Kristin Eriksson (C) med flera har vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 8 maj 2023 (§ 85) lämnat in en motion om att i Mörby Centrum pröva 
möjligheten att anlägga en fin lövrik centrumpark för de boende, för dem 
som arbetar i centrumanläggningen och för dem som besöker Mörby 
Centrum. Bedömningen är att det inte finns anledning att genomföra det 
förslag som motionärerna föreslår. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 161 KS 2023/0291 
 

Svar på motion från Ruby Rosén (MP) m fl om 
kvalitetsrapporter i förskola och skola och 
revisorernas granskning av personal- och 
kompetensförsörjning 

Ärende 
Ruby Rosén (MP) med flera väckte den 12 juni 2023 (§ 109) en motion om 
Danderyds kommuns kvalitetsrapporter i förskola och skola och 
revisorernas granskning av personal- och kompetensförsörjning. I motionen 
yrkas att kommunen ska följa kommunrevisorernas rekommendation att ta 
fram styrande dokument såsom en kompetensförsörjningsstrategi och/eller 
kompetensförsörjningsplan för förskollärare i enlighet med 
kommunrevisorernas rapport Granskning av personal- och 
kompetensförsörjning. Det yrkas också att skolpengen ska höjas med minst 
löneutvecklingen för förskollärare och att behörighetsgraden för förskolan 
höjs i motsvarande kvalitetsnivå som för grundskolan. 
Motionen har remitterats till utbildningsnämnden. Utbildningsnämnden 
antog vid sitt sammanträde den 8 november 2023 (§ 96) ett remissvar av 
vilket framgår att frågan om framtida kompetensförsörjning hanteras inom 
ramen för det partsgemensamma arbetet. Det kan noteras att skolpengen 
hanteras i budget 2024 och plan 2025–2026 tillsammans med det 
tilläggsanslag till utbildningsnämndens budget som antogs av 
kommunfullmäktige den 22 januari 2024 (§ 5). 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 162 KS 2023/0292 
 

Svar på motion från Ruby Rosén (MP) m fl om att 
utreda helklassbegreppet som fördelningsgrund för 
resurser 

Ärende 
Ruby Rosén (MP) med flera väckte den 12 juni 2023 (§ 110) en motion om 
att utreda helklassbegreppet som fördelningsgrund för resurser. I motionen 
yrkas att kommunfullmäktige ska uppdra åt kommunstyrelsen att utreda 
användningen av helklassbegreppet som fördelningsgrund för resurser. 
Motionen har remitterats till utbildningsnämnden, som med sitt yttrande har 
berett ärendet. I huvudsak bedömer nämnden att helklassbegreppet inte är 
förenligt med resursfördelning till fristående skolor enligt skollagen.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 163 KS 2023/0471 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om uppdrag 
att inleda förhandlingar med Vectura Fastigheter AB 
om återgång av köpet av Fastigheten Ginnungagap 2 

Ärende 
Siv Sahlström (C) med flera har lämnat in en motion om att inleda 
förhandlingar med Vectura Fastigheter AB med begäran att köpet av 
fastigheten Ginnungagap 2 ska gå tillbaka, så kommunen kan bygga ett 
äldreboende på platsen.  
Motionärernas förslag om återgång av markanvisningen är bara möjlig i 
form av förvärv av hela projektet, inkluderande alla projekteringshandlingar. 
En sådan affär torde innebära dels omfattande genomgångar och värderingar 
av handlingar, dels förhandlingar som bedöms vara resurskrävande i form 
av externa konsulter och avsevärd arbetstid. Bygget påbörjas med beräknad 
färdigställande och driftstart innan årsskiftet 2025/2026. Det bedöms vara 
det snabbaste och bästa alternativet för att tillgodose kommunens och dess 
invånares behov. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 164 KS 2024/0158 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att 
införa en bättre budgethantering 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 19 februari 2024 (§ 35) väckte 
Siv Sahlström (C) med flera en motion om ”att införa en bättre 
budgethantering så att de förtroendevalda beslutsförfattarna i 
kommunfullmäktige och nämnderna ges möjlighet att sätta sig in i 
verksamheten, och därmed får möjlighet att styra den på det sätt som krävs, 
för att kunna fullgöra det uppdrag som våra uppdragsgivare, 
Danderydsborna, gett oss”. 
Kommunledningskontoret gör bedömningen att budgetprocessen som helhet 
är väl fungerande. Däremot kan det alltid ske en förbättring av 
budgetprocessens enskilda detaljer. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 165 KS 2024/0180 
 

Svar på motion från Karl Stenqvist (S) m fl om 
tillgänglighetsanpassad läktare med serviceutrymmen 
vid Danderyds gymnasiums idrottsplats 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 18 mars 2024 (§ 52) väckte 
Karl Stenqvist (S) med flera en motion om ny tillgänglighetsanpassad 
läktare med serviceutrymmen vid Danderyds gymnasiums idrottsplats. 
Ärendet har remitterats till kultur- och fritidsnämnden som den 11 juni 2024 
(§ 37) antagit remissvar.  
Kultur- och fritidsnämnden framför att en lokalbehovsanalys genomförs för 
nämndens samlade lokalbehov och med hänsyn till nämndens samlade 
behov av lokaler vid beslut om investeringar. Nämnden konstaterar att 
idrottsplatsen vid Danderyds gymnasium klarar Svenska fotbollförbundets 
arenakrav för Ettan (division 1). På området finns toaletter för publik och 
utövare. Det finns åskådarplatser för personer med funktionsnedsättning och 
ledsagare, samt ramp för att kunna ta sig till gräsplan i rullstol. Det finns 
toalett för funktionshindrade. I omklädningsrummen i Danderyds 
gymnasium finns faciliteter för föreningar. 
Kommunledningskontoret delar kultur- och fritidsnämndens bedömning att 
den av motionärerna framförda frågan hanteras genom kultur- och 
fritidsnämndens lokalbehovsprocess med lokalbehovsanalys. 
Kommunledningskontoret kan därtill konstatera att nämndens 
ansvarsområde inte inbegriper uppgift att initiera folkhälsostrategiska 
åtgärder vilket den efterfrågade kalkylen skulle förutsätta. Av betydelse är 
också att ett sådant arbete skulle innebära en relativt omfattande 
resursinsats.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 166 KS 2024/0185 
 

Svar på motion från Christian Ljungdahl (C) m fl om att 
genomföra aktiviteter för att hedra minnet av Elsa 
Beskow och Alice Tegnér 
Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 18 mars 2024 (§ 54) väckte 
Christian Ljungdahl (C) med flera en motion om att initiera genomförande 
av möjliga aktiviteter för att hedra minnet av Elsa Beskow och Alice 
Tegnér. Ärendet har remitterats till kultur- och fritidsnämnden som den 11 
juni 2024 (§ 38) antagit remissvar. Kultur och fritidsnämnden framför en 
rad aktiviteter, som uppmärksammar Elsa Beskow och Alice Tegnér, är 
planerade under året. Det gäller både aktiviteter i samarbete med 
föreningslivet och i kommunens regi.  

− För att fira Alice Tegnérs 160-årsdag genomfördes föreställningen ”Ur 
hjärtats vrå” på Danderydsgården. 

− Elsa Beskows karaktärer uppmärksammas under nationaldagsfirandet, 
och en barnkör sjunger Alice Tegnérs sånger. 

− Åtta allsångskonserter hålls med Alice Tegnérs sånger, både offentligt 
och på seniorboenden. 

− Under advent arrangeras ”Jul på slottet”, med familjeföreställningar i 
Elsa Beskows sagovärld. 

Kommunledningskontoret delar kultur- och fritidsnämndens bedömning att 
de frågor som motionärerna för fram hanteras på ett lämpligt och välavvägt 
sätt i det utbud av aktiviteter som sker inom nämndens verksamhet under 
2024. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige bifaller motionen då kultur- och fritidsnämnden har 
visat att de frågor som motionärerna för fram hanteras på ett lämpligt och 
välavvägt sätt i det utbud av aktiviteter som sker inom nämndens 
verksamhet under 2024. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 167 KS 2024/0245 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att korta 
handläggningstiderna på bygglovsenheten genom att 
automatisera slutbeskeden med hjälp av en robot 

Ärende 
På kommunfullmäktiges sammanträde den 6 maj 2024 (§ 73) väckte Siv 
Sahlström (C) med flera en motion om att korta handläggningstiderna på 
bygglovsenheten för enkla ärenden genom att automatisera slutbeskeden 
med hjälp av en robot. 
Motionen har remitterats till miljö- och stadsbyggnadsnämnden som den 4 
september 2024 (§ 98) antagit remissvar. Nämnden ställer sig positiv till 
motionärernas förslag och framför att nämnden under flera år arbetat med 
digitalisering av olika delar i handläggningsprocessen och ser det som 
prioriterat att även i fortsättningen vara i framkant av den digitala 
utvecklingen. Innan automatisering kan införas behöver omfattande åtgärder 
vidas, bland annat med att utreda rättsliga förutsättningar och med 
systemtekniskt arbete. Inom ramen för ett specifikt projekt har nämnden 
planerat att samtidigt se över möjligheterna att införa automatisering av 
vissa processer så som föreslås i motionen. Nämnden anser det inte vara 
nödvändigt att få ett formellt utredningsuppdrag av kommunfullmäktige, 
eftersom åtgärderna redan ligger i planeringen för nästa år.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige bifaller motionen som ger uttryck för vikten av att 
ligga i framkant i arbetet med digitalisering och utveckling av kommunens 
handläggningsprocesser. Beslutet innebär att kommunfullmäktige lämnar 
ärendet utan åtgärd då utredningen i ärendet har visat att intentionen med de 
föreslagna åtgärderna hanteras inom ramen för planeringen för kommande 
år. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 168 KS 2024/0077 
 

Befrielse från uppdrag i kommunfullmäktige och 
hemställan till länsstyrelsen om ny 
röstsammanräkning 

Ärende 
A. Erika Svanström (KD) har den 23 oktober 2024 begärt befrielse från 
uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige. 
B. Sarah Korduner Izosimov (C) har den 4 november 2024 begärt befrielse 
från uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige. 
C. Birgitta Lindgren (L) har den 5 november 2024 begärt befrielse från 
uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige. Begäran om befrielse gäller 
från och med den 1 januari 2025. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bifalla framställningarna och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige bifaller framställningarna. 
2. Kommunfullmäktige hemställer att länsstyrelsen ska förrätta ny 
röstsammanräkning efter Erika Svanström, Sarah Korduner Izosimov och 
Birgitta Lindgren. Kommunfullmäktige noterar att Birgitta Lindgrens 
befrielse ska gälla först från och med den 1 januari 2025. 
__________ 
Expedieras 
Länsstyrelsen 
Erika Svanström 
Sarah Korduner Izosimov 
Birgitta Lindgren 
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§ 169 KS 2024/0078 
 

Befrielse från förtroendeuppdrag 

Ärende 
Sarah Korduner Izosimov ska flytta från kommunen och har den 4 
november 2024 begärt befrielse från följande uppdrag: 
− Ledamot i utbildningsnämnden 
− Nämndeman i Attunda tingsrätt 
Birgitta Lindgren har den 5 november 2024 begärt befrielse från följande 
uppdrag från och med den 1 januari 2025: 
− Kommunalråd 
− 1:a vice ordförande i kommunstyrelsen 
− Vice ordförande i krisledningsnämnden 
− 2:a vice ordförande i kommunfullmäktiges valberedning 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bifalla framställningarna och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bifaller framställningarna. Kommunfullmäktige 
noterar att Birgitta Lindgrens befrielser ska gälla först från och med den 1 
januari 2025. 
__________ 
Expedieras 
Attunda tingsrätt 
Utbildningsnämnden 
Sarah Korduner Izosimov 
Birgitta Lindgren 
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§ 170 KS 2024/0083 
 

Fyllnadsval av ledamot i kommunstyrelsen 

Ärende 
Moderaterna har ett vakant uppdrag som ledamot i kommunstyrelsen. 
Moderaterna har för detta uppdrag nominerat Bigitta Sundman (M). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska utse Bigitta Sundman (M) till ledamot i 
kommunstyrelsen och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Bigitta Sundman (M)  
till ledamot i kommunstyrelsen till och med den 31 december 2026. 
__________ 
Expedieras 
Bigitta Sundman 
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§ 171 KS 2024/0083 
 

Val av nämndeman i Attunda tingsrätt 

Ärende 
Moderaterna har ett vakant uppdrag som nämndeman i Attunda tingsrätt. 
Moderaterna har för detta uppdrag nominerat Stefan Dahlberg. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska utse Stefan Dahlberg till nämndeman i Attunda 
tingsrätt och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser Stefan Dahlberg till nämndeman i Attunda 
tingsrätt. 
__________ 
Expedieras 
Attunda tingsrätt 
Stefan Dahlberg 
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§ 172 
 

Motion om att starta ett detaljplanearbete för 
Gränsgärdet i Stocksund och Djursholm för att säkra 
användningen som äng, friluftsområde och park 

Ärende 
Kristin Eriksson (C) med flera lämnar in en motion om att starta ett 
detaljplanearbete för Gränsgärdet i Stocksund och Djursholm för att pröva 
förutsättningarna för att säkra användningen som äng, friluftsområde och 
park. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska remittera motionen till kommunstyrelsen för 
beredning och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. 
__________ 
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§ 173 
 

Anmälningar 

För kommunfullmäktiges kännedom anmäls att Liberalerna har utsett 
Annika Linde (L) till ny gruppledare från och med den 1 november 2024. 
__________ 
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